
Protokół  Nr IX/2011
sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach 

w dniu 27 kwietnia 2011 r.
w sali sesyjnej tarnogórskiego Ratusza 

od godz.9:30 do godz.15:50

1. Otwarcie sesji.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

3. Część informacyjna.

4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 23 lutego oraz 16 marca br.

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 rok.

6. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Tarnowskie Góry.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy  obowiązujących 

podatników  podatku  od  nieruchomości,  podatku  rolnego  i  podatku  leśnego, 

określenia  warunków  i  trybu  ich  składania  za  pomocą  środków  komunikacji 

elektronicznej  oraz  możliwości  składania  deklaracji  na  podatek  od  środków 

transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej.

8. Projekt  uchwały w sprawie  wsparcia  kandydatury miasta  Katowice w staraniach 

o tytuł Europejskiej Stolicy Kultury 2016.

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie spółki działającej pod 

firmą  Pałac  w  Rybnej  Spółka  z  ograniczoną  odpowiedzialnością  z  siedzibą 

w Tarnowskich Górach.

10.Projekt  uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej  Tarnogórskiego Ośrodka 

Terapii  Uzależnień  Profilaktyki  i  Pomocy  Psychologicznej  –  Samodzielnego 

Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  z  siedzibą  w  Tarnowskich  Górach  przy 

ul.Karłuszowiec 11.

11. Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego 

Tarnogórskiego Ośrodka Terapii Uzależnień, Profilaktyki i Pomocy Psychologicznej 

– Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Tarnowskich Górach 

za okres od 01.01.2010 r. Do 31.12.2010 r.

12.Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia w publicznych 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Tarnowskie Góry.
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13.Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planu  nadzoru  nad  żłobkami  i  klubami 

dziecięcymi.

14.Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków 

i klubów dziecięcych.

15.Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Żłobka  Publicznego  Nr  1 

prowadzonego przez Gminę Tarnowskie Góry.

16.Projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Tarnowskie Góry wprowadzonego uchwałą Nr LXIV/723/2010 Rady 

Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 sierpnia 2010 r.

17.Projekt  uchwały w sprawie wpisu Gminy Tarnowskie Góry do rejestru jednostek 

samorządu terytorialnego wykonujących działalność w zakresie telekomunikacji.

18.Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  wezwania  do  usunięcia  naruszenia 

interesu prawnego.

19.Projekt  uchwały  w  sprawie  podtrzymania  stanowiska  Rady  Miejskiej  zawartego 

w  Uchwale  Nr  XXXVII/403/2009  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia 

26 stycznia 2009 r.

20. Interpelacje, wnioski, pytania radnych, dyskusja ogólna.

Ad.1
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław KOWOLIK otworzył obrady IX Rady Miejskiej 

w Tarnowskich Górach, a następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność 

obrad i powitał gości przybyłych na dzisiejszą sesję.

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.2
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław KOWOLIK zwrócił się do Rady Miejskiej oraz 

Burmistrza Miasta z pytaniem o uwagi i wnioski do porządku obrad.

Wobec braku uwag dotyczących dzisiejszego porządku obrad,  Przewodniczący Rady 
Miejskiej przystąpił do procedury głosowania. Jednocześnie przypomniał zgromadzonym 
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Radnym o tym, że dzisiaj  nadal obowiązuje zasada podnoszenia „ręki” przy wyrażaniu 

swojej woli w czasie głosowań, ale jednocześnie wskazał, że obowiązuje także system 

„przyciśnięcia” guzika.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK przystąpił  do  procedury 

głosowania nad porządkiem obrad.

„ Za głosowało - 18 Radnych, „ przeciw” – 0, „od głosu wstrzymało się” – 0 Radnych. 

Porządek  obrad  IX  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  został  przyjęty  jak 
w pkt.1 -20 strona 1,2 niniejszego protokołu.

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław KOWOLIK wraz z  Burmistrzem 
Arkadiuszem  CZECHEM złożyli  życzenia  solenizantowi  Radnemu Feliksowi 
KOWALSKIEMU.

Ad.3
Na wstępie części informacyjnej  Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław KOWOLIK 
podziękował  za  życzenia  świąteczne  otrzymane  od  Radnych  oraz  podziękował 

Burmistrzowi  Miasta  Arkadiuszowi  CZECHOWI za  zorganizowanie  w  dniach  8  i  10 

kwietnia 2011 roku obchodów tragedii Smoleńskiej.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o tym, że

• Radny  Jarosława  ŚLEPACZUK złożył  akces  do  Klubu  Radnych  Platformy 

Obywatelskiej. 

• W dniu 31 marca 2011 roku wpłynęło do Biura Rady Miejskiej  pismo Radnych 

Platformy  Obywatelskiej  w  której  Klub  stwierdził,  że  sesji  nie  należy  zaczynać 

wcześniej niż przed godzina 10.

• w dniu 31 marca 2011 roku otrzymałem odpis Wyroku z dnia 16 lutego 2011 roku 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach w sprawie skargi Wojewody 

Sląskiego oraz  Clubu Fair Play w Opolu w przedmiocie gier losowych.

• w dniu 1 kwietnia 2011 roku Wojewoda Sląski pismem z dnia 28 marca 2011 roku 
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przesłał rozstrzygniecie w sprawie nieważności uchwały 6/57/2011 z dnia 23 lutego 

2011  roku  w  sprawie  zasady  nabywania,  zbywania  i  nabywania  nieruchomości 

stanowiących własność lub użytkowanie wieczyste gminy Tarnowskie Góry oraz ich 

wydzierżawiania lub wynajmowania.

• w  dniu  4  kwietnia  2011  roku otrzymałem  pismo  Wojewody  Ślaskiego 

o  konieczności  złożenia  oświadczeń majątkowych Radnych do dnia  30  kwietnia 

2011 roku.

• W  dniu  4  kwietnia  2011  roku Wojewódzki  Sad  Administracyjny  w  Gliwicach 

przesłał odpis prawomocnego postanowienia z dnia 16 lutego 2011 roku. w sprawie 

z  wniosku  Club  Fair  Play  w  Opolu  o  ukaranie  grzywną  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach w przedmiocie skargi na uchwałę Rady Miejskiej w sprawie 

gier losowych, postanowienie dotyczyło oddalenia wniosku.

• w  dniu  12  kwietnia  2011  roku otrzymałem  zawiadomienie  o  wszczęciu 

postępowania nadzorczego w sprawie w przedmiocie  nieważności  uchwał  Rady 

Dzielnic w części dotyczącej ustalenia oraz określenia godła dzielnicy, które zostało 

przekazane Panu Burmistrzowi.

• w dniu 19 maja 21011 roku odbędzie się konferencja dotycząca 90-tej Rocznicy 

Trzeciego Powstania Ślaskiego.

Dodatkowe informacje przekazał Przewodniczący Rady Miejskiej Franciszek NOWAK, 

który poinformował, że w dniu 22 kwietnia 2011 roku ukazało się ogłoszenie 11 statutów 

Dzielnic  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa  Ślaskiego  wraz  z  rozstrzygnięciem 

Wojewody w sprawie godeł dzielnic, gdzie odmówiono posiadania przez każdą dzielnicę 

własnego  godła.  Dodał  także,  że  w  dniu  5  maja  2011  r.  wszystkie  statuty  się 

uprawomocnią.
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INFORMACJA
z działalności wydziałów i Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych Gminy 
w okresie od dnia 29.03.2011 r. - 26.04.2011 r.
 

Wydział Inwestycji i Remontów:

1. "Rewitalizacja pałacu w Rybnej wraz z otoczeniem na cele kulturalne" – zakończono 

prace remontowe.

2. "Budowa boiska  wielofunkcyjnego  wraz  z  dojazdem przy  ZSP Nr  2"  -  trwają  prace 

projektowe.

3. "Budowa bieżni lekkoatletycznej przy SP Nr 5" – trwają prace projektowe.

4. "Oświetlenie ulic na terenie gminy - budowa i uzupełnienie" – prowadzone są roboty 

przy  budowie  oświetlenia  ciągu  pieszego  na  Osadzie  Jana.  Do  wykonania  pozostało 

osadzenie latarni i podłączenie nowo wybudowanej sieci. Po przekazaniu terenu budowy 

wykonawca  rozpocznie  roboty  ziemne  instalacyjne  przy  budowie  oświetlenia  ulic: 

Łomnickiego i Rudnej (odcinek pomiędzy ulicami: Rudną i Górniczą).

5. "Budowa kanalizacji - Repty Śląskie" – Ogłoszono przetarg nieograniczony na budowę 

kanalizacji deszczowej w rejonie ulicy Staszica, który odbędzie się w dniu 4 maja br.

6. Zakończono usuwanie usterek po wykonaniu kanalizacji w Reptach Śląskich w ciągu 

ulicy Długiej.

7. "Termomodernizacja obiektów oświatowych - Gimnazjum Nr 4" – wykonano docieplenie 

dwóch elewacji segmentu C, trwają prace nad dociepleniem segmentu B i przewiązki oraz 

dociepleniem połaci dachowej segmentu E – sali gimnastycznej.

8. Wykonanie  ogrodzenia  boiska  KS  Gwarek  –  w  dniu  22  kwietnia  2011  r.  nastąpiło 

otwarcie ofert. Trwa procedura wyboru najkorzystniejszej oferty.

9. "Modernizacja sieci kanalizacyjnej na ul. Tysiąclecia" – dokonano wyboru wykonawcy 

robót. Trwają czynności związane z podpisaniem umowy z wykonawcą.

10. Remont nawierzchni na terenie PG Nr 4 – w dniu 27 kwietnia nastąpi otwarcie ofert.

11. Budowa kompleksu boisk sportowych w ramach programu "Moje boisko - Orlik 2012" 

przy SP Nr 15 w Tarnowskich Górach – dokonano odbioru robót i zgłoszono zakończenie 

robót do nadzoru budowlanego.

12. Rewitalizacja  Parku  Miejskiego  –  trwają  prace  nad  kompletowaniem  materiałów 

niezbędnych dla ogłoszenia przetargu na budowę placu zabaw.

5



13. Remont budynku przy ul.  Sienkiewicza 2 – trwają ustalenia zakresu robót remontu 

pomieszczeń Wydziału Ochrony Środowiska.

14. „Remont  boiska  KS  „Górnik”  Bobrowniki  Śląskie  –  wykonano  nowy  drenaż  po 

północnej stronie  boiska,  ściągnięto  górną  warstwę  nawierzchni  wraz  z  kamieniami 

i wywieziono poza teren boiska. Zniwelowano teren i ułożono warstwy piasku, następnie 

zostanie rozłożona warstwa ziemi wraz z torfem i zasiana trawa.

Wydział Gospodarki Nieruchomościami:

1. Przygotowano postanowienia w sprawie:

• sprzedaży w drodze rokowań lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku przy 

ul. Opolskiej 8 w Tarnowskich Górach,

• sprzedaży w drodze rokowań lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku przy 

ul. Rynek 2 w Tarnowskich Górach,

• sprzedaży w drodze rokowań lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku przy 

ul. Krakowskiej 17  w Tarnowskich Górach ,

• sprzedaży na rzecz najemców lokali mieszkalnych usytuowanych  w budynku przy 

ul. Okrzei 2, 2 a w Tarnowskich Górach,

• sprzedaży na rzecz najemców lokali mieszkalnych usytuowanych  w budynku przy 

ul. Świdra 9, 9 a  w Tarnowskich Górach,

• sprzedaży na rzecz najemców lokali mieszkalnych usytuowanych  w budynku przy 

ul. Powstańców 36 A  w Tarnowskich Górach,

• obciążenia  nieruchomości  ograniczonym  prawem  rzeczowym  -  prawem 

użytkowania  nieruchomości  położonej  przy  ul.  Powstańców  Warszawskich  90 

w Tarnowskich Górach.

2. Zawarto akty notarialne w sprawie:

• sprzedaży na rzecz najemców 22 lokali  mieszkalnych  usytuowanych w budynku 

przy ul. Słoneczników 55 za kwotę: 212.564,zł,

• sprzedaży na rzecz firmy Budokol Sp. z o.o. nieruchomości zabudowanej położonej 

przy ul. Kopalnianej w Tarnowskich Górach  za kwotę:358.550,- zł.

3. Ogłoszono  przetargi  na  zbycie  nieruchomości  niezabudowanych  położonych 

w Tarnowskich Górach przy ul. Wiejskiej, Towarowej i w rejonie ul.. Głogowej.
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4. Przeprowadzono  przetargi  na  zbycie  nieruchomości   niezabudowanych  położonych 

w rejonie ul. Siewierskiej i Bolesława Śmiałego które nie dały rezultatu.

5. Zawarto 5 umów dzierżawy.

6. Przeznaczono  do  dzierżawy  na  okres  nie  przekraczający  trzech  lat  nieruchomości 

gruntowe  położone  przy  ul.  Częstochowskiej,  Słowackiego,  Repeckiej  w  Tarnowskich 

Górach.

7. Rozwiązano 3 umowy dzierżawy o łącznej powierzchni 536 m2 .

8. Wydano:

• 18 zgód na wejście w teren,

• 1 zgodę na wycinkę drzew,

• 2 zgody na korzystanie z drogi wewnętrznej gminnej,

• 5 praw pierwokupu,

• 3 umowy użyczenia,

• 8 zawiadomień o nadaniu numeru porządkowego nieruchomości,

• 12 postanowień o rozgraniczeniu nieruchomości,

• 10 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości,

• 3 postanowienia o rozgraniczeniu nieruchomości.

9. Zawarto  5  umów  dotyczących  wyrażenia  zgody  na  korzystanie  z  nieruchomości 

gminnych.

Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizacji  sanitarnej 
i deszczowej w Tarnowskich Górach:

1. Kontrakt 1A – Modernizacja i rozbudowa systemu kanalizacji sanitarnej i deszczowej 

w zlewni COŚ:

• Zakończono  zakres  robót  objętych  Kontraktem  nr  1A.  Próby  końcowe 

przeprowadzono z  uwagami.  Usterki  zostaną usunięte  w terminie  wyznaczonym 

przez inżyniera, przed upływem okresu zgłaszania wad.

• Trwają czynności związane z przygotowaniem przekazania wytworzonego majątku 

trwałego na majątek Gminy Tarnowskie Góry.

2. Kontrakt 1B – Modernizacja i rozbudowa systemu kanalizacji sanitarnej i deszczowej 

w zlewni COŚ:

• budowa sieci w dzielnicy Śródmieście – Centrum – ulice:
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♦ Obwodnica, Górnicza, Zielona, rejon Legionów /Górnicza

• budowa sieci w dzielnicy Bobrowniki Śląskie

♦ rejon Szkoły Podstawowej nr 11 przy ul. Korola

• oraz w rejonie Kolejarz - Staszic – ulice:

♦ Niedziałkowskiego (Nowa), Skalna, Dolomitów, Konduktorska, Skośna.

3. Kontrakt 2 - Budowa Centralnej Oczyszczalni Ścieków:

• Trwają prace wykończeniowe budynków oraz  montaż instalacji  i wyposażenia 

technologicznego. 

• Trwają roboty budowlane związane z budową drogi dojazdowej do COŚ,

• Ukończono  roboty  żelbetowe  związane  z  budową  zbiornika  osadu 

przefermentowanego,  wydzielonej  komory  fermentacyjnej,  zamontowano 

ogrodzenie od strony wjazdu na teren COŚ; trwają prace związane z niwelacją 

terenu i zagęszczaniem gruntu,

• W  dniu  06  kwietnia  br.  odbyła  się  wizja  lokalna  na  terenie  budowy  COŚ 

z udziałem m.in. BM, BG, Radnych Rady Miejskiej.

4. Kontrakt  6  –  Opracowanie  dokumentacji  projektowej  rozbudowy 
i modernizacji kanalizacji sanitarnej, ogólnospławnej i deszczowej w zlewni „Repty” 
i „Leśna”
Projektant złożył brakujące elementy dokumentacji wykonawczej dla dzielnic Rybna i Stare 

Tarnowice.  Obecnie  trwa  weryfikacja  złożonych  części  projektów.  Do  końca  kwietnia 

spodziewane  jest  zebranie  dowodów  w sprawie  decyzji  środowiskowej  dla  budowy 

kanalizacji w Nowych Reptach.

5. II Faza
Wystąpiono  do  Ministerstwa  Rozwoju  Regionalnego  jako  Instytucji  Zarządzającej 

o  przesunięcie  terminu  podpisania  umowy  o  dofinansowanie  do  8  lipca  2011  r.  oraz 

o przesunięcie terminu rzeczowej realizacji projektu z 31 grudnia 2013 r.  na 31 grudnia 

2014 r. Oczekujemy na odpowiedź w tej sprawie.

Realizacja spraw bieżących:

• współpraca z instytucjami zewnętrznymi, inwestorami i mieszkańcami Tarnowskich 

Gór.
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Biuro Strategii i Rozwoju Miasta:

1. Prace przygotowawcze do uczestnictwa w targach  Real Vienna w Austrii,  w ramach 

dofinansowanego  projektu  pn.  „Inwestuj  w  Tarnowskich  Górach”  z  Regionalnego 

Programu  Operacyjnego  Województwa  Śląskiego,  Priorytet  I  –  Badania  i  rozwój 

technologiczny  (B+R),  innowacje  i  przedsiębiorczość,  Działanie  1.1.  tego  priorytetu  – 

Wzmocnienie  atrakcyjności  inwestycyjnej  regionu,  Poddziałania  1.1.2.  -  Promocja 

inwestycyjna projektu.

2. Podpisanie  Umowy  na  realizację  dofinansowanego  projektu  w  ramach  Rządowego 

programu  wspierania  w  latach  2009-2014  organów  prowadzących  w  zapewnieniu 

bezpiecznych warunków nauki, wychowania i opieki w klasach I-III szkół podstawowych 

i ogólnokształcących szkół muzycznych I stopnia – „Radosna Szkoła”.

3. Prace  przygotowawcze  do  złożenia  wniosku  pn.  „Kompleksowa  termomodernizacja 

budynków Zespołów Szkolno -  Przedszkolnych nr  1,  2,  4  w Gminie  Tarnowskie Góry” 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007-

2013,  działanie  5.3.  Czyste  powietrze  odnawialne  źródło  energii,  typ  projektu 

2: Kompleksowa termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej.

4. Współpraca  przy  realizacji  projektów  pn.: - „Budowa  ul.  Kruczej  i  Grunwaldzkiej 

w Tarnowskich Górach”, w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Śląskiego  na  lata  2007-2013,  Priorytet  VII  –  Transport,  Działanie  7.1.  Modernizacja 

i rozbudowa sieci drogowej, Poddziałanie 7.1.2. Modernizacja i rozbudowa infrastruktury 

uzupełniającej kluczową sieć drogową, 

 - „Rewitalizacja Pałacu w Rybnej wraz z otoczeniem na cele kulturalne” dofinansowanego 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007-

2013, Priorytet IV- Kultura, Działanie 4.1.Infrastruktura kultury.

5. Bieżąca  współpraca  Biura  z  komórkami  organizacyjnymi  Urzędu  w  zakresie 

przygotowywania wniosków o dofinansowanie zadań Gminy.

6. Nawiązywanie kontaktów z potencjalnymi inwestorami. 

7. Rozpatrywanie  i  analizowanie  spraw  związanych  z  dalszym  rozwojem  i  promocją 

inwestycyjną Gminy. 

Biuro Zamówień Publicznych:

1. Wszczęte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego:

W trybie przetargu nieograniczonego o wartości zamówienia mniejszej niż kwoty określone 
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w przepisach wydanych na podstawie  art.  11 ust.  8  ustawy Pzp (193.000 Euro – dla 

dostaw lub usług i 4.845.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

•  Utrzymanie zieleni i  infrastruktury oraz ścinanie i  cięcie drzew na terenie Parku 

w Reptach Śląskich – dwa zadania,

• Opracowanie  dokumentacji  projektowej  dla  projektu  pn.  Kompleksowa 

termomodernizacja budynków Szkolno - Przedszkolnych nr 1, 2, 4 w Tarnowskich 

Górach,

• Wykonanie  ogrodzenia  przy  stadionie  miejskim  przy  ul.  Wojska  Polskiego 

w Tarnowskich Górach.

2. Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego:

W trybie przetargu nieograniczonego o wartości zamówienia mniejszej niż kwoty określone 

w przepisach wydanych na podstawie  art.  11 ust.  8  ustawy Pzp (193.000 Euro – dla 

dostaw lub usług i 4.845.000 euro – dla robót budowlanych) na:

• Remont pokrycia dachowego budynku przy ul. Bocznej 6 oraz Częstochowskiej 28 

w Tarnowskich Górach,

• Remont  budynku  mieszkalno  -  usługowego  przy  ul.  Górniczej  30  i  30a 

w Tarnowskich Górach,

• Pielęgnacja  niskiej  zieleni  miejskiej  wraz  konserwacją  infrastruktury  na  terenie 

Gminy Tarnowskie Góry w 2011 r.

Wydział Ochrony Środowiska:

1. Decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach:

• Wszczęto postępowania w sprawie wydania decyzji dla przedsięwzięć:

-  dobudowa  obiektu  usługowego  (wulkanizacja)   do  istniejącego  budynku 

mieszkalnego przy ul. Sienkiewicza 46 w Tarnowskich Górach,

     -   zmiana  sposobu  użytkowania  budynku  kotłowni  na  budynek  gospodarczo  – 

warsztatowy   dla napraw samochodów firmy PHU „OLMET” przy ul. Towarowej 15, 

• Wydano decyzje dla przedsięwzięć:

  -   przebudowa  i  remont  stacji  elektroenergetycznej  „Tarnowskie  Góry”  przy 

ul. Równoległej 12,

    -  budowa podczyszczalni  ścieków deszczowych z przelewem burzowym na kanale 
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deszczowym  DN  1200  mm  oraz  budowa  przelewu  burzowego   na  kanale 

ogólnospławnym DN 600 mm z zasuwą nożową sterowaną zdalnie w Tarnowskich 

Górach przy ul.  Śniadeckiego w rejonie  oczyszczalni  ścieków „Repty”  przy ul. 

Pyskowickiej,

    -  przebudowa wiaduktu nad torami PKP w miejscowości  Żyglin w km 2+562 drogi 

wojewódzkiej nr 912.

2. W zakresie decyzji na usunięcie drzew i krzewów - wydano 28 decyzji. Wnioskodawców 

zobowiązano do dokonania nasadzeń zastępczych. Wszczęto 9 postępowań w sprawie 

wydania  zezwolenia  na  usunięcie  drzew  i  krzewów.  2  wnioski  na  usunięcie  drzew 

przesłano do Wojewódzkiego Konserwatora Zbytków  w Katowicach  – drzewa rosną na 

terenach  nieruchomości  wchodzących  w  skład  Zabytkowego układu  urbanistycznego 

A/610/66.

3. W zakresie utrzymania terenów zielonych wraz z przyległą infrastrukturą:

   - prowadzono bieżące prace pilęgnacyjno - porządkowe na terenie Parku w Reptach 

i wyrąb drewna,

      -  kontynuowano cięcia pielęgnacyjne i wycinki drzew z terenów zieleni w tym:

przeprowadzono cięcia formujące drzew form piennych rosnących w pasie drogowym 

ulic:  Słoneczników,  Al.  Kwiatów,  Miodowej,  Bondkowskiego,  9-Maja,  3-go  Maja, 

Odrodzenia,  Piłsudskiego,  Strzelców Bytomskich   dokonano  wycinki  24  szt.  drzew 

rosnących w pasach drogowych dróg miejskich oraz 2 sztuk drzew na Placu Wolności, 

- na skwerach, zieleńcach i w parkach  kontynuowano wiosenne prace pilęgnacyjno – 

porządkowe,

- wykonano przegląd techniczny wszystkich urządzeń zabawowych zlokalizowanych na 

miejskich placach zabaw,  zlecono naprawę części urządzeń zabawowych, w których 

podczas przeglądu technicznego wykryto braki lub usterki,

 4. W zakresie edukacji ekologicznej:

-  z  okazji  obchodzonego  dnia  22  kwietnia  Światowego  Dnia  Ziemi,  który  w  br. 

przebiega  pod  hasłem  „Las  całkiem  blisko  nas”  na  stronie  internetowej   została 

zamieszczona  informacja  przybliżająca  historię  tego  święta  oraz  jego  znaczenie 

i kierunki działania. Z okazji  Dnia Ziemi do akcji  porządkowania terenów w naszym 

mieście w rejonie ul. Mała/Długa i lasu Segiet zgłosił udział Polski Klub Ekologiczny 

oddział tarnogórski. 

5. Przeprowadzono  kontrolę  ubezpieczenia  obowiązkowego  OC  rolników  z  tytułu 

posiadania  gospodarstwa  rolnego  i  ubezpieczenia  budynków  rolniczych  wchodzących 
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w skład gospodarstwa rolnego.

6. Rozpoczęto  sadzenie  drzew  w  lesie  stanowiącym  własność  gminy,  w  związku 

z realizacją uproszczonego planu urządzenia lasu.

7. Wydano 25 decyzji  w sprawie zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego  wykorzystanego  do  produkcji  rolnej.  Złożono  do  Śląskiego  Urzędu 

Wojewódzkiego w Katowicach wniosek o dotację celową na zwrot podatku akcyzowego 

zawartego w cenie oleju napędowego za okres od 1 września 2010 r. do 28 lutego 2011 r.

8. Zlecono wykonanie dokumentacji projektowej na wykonanie modernizacji drogi polnej

(przedłużenie ul. Brzozowej do ul. Bałtyckiej).

9. Na wniosek Starostwa Powiatowego zaopiniowano pozytywnie  programy gospodarki 

odpadami  niebezpiecznymi  wytwarzanymi  przez:  Jacek  Jureczko  Prywatna  Praktyka 

Stomatologiczna  z  siedzibą  w  Tarnowskich  Górach  przy  ul.  Kaczyniec  5;  Arkadiusz 

Harkawy  Prywatna  Opieka  Stomatologiczna  „DENTAGRA”  z  siedzibą  w  Tarnowskich 

Górach  przy  ul.  Opolskiej  23H;  St1  Polska  Sp.  z  o.o.  z  siedzibą  w  Warszawie  przy 

ul. Powązkowskiej 15.  

10. Na  wniosek  Urzędu  Marszałkowskiego  w  Katowicach  zaopiniowano  pozytywnie 

wniosek  

o wydanie zezwolenia na prowadzenie odzysku odpadów przez: Marek Klyta „ZŁOMEX” 

z siedzibą w Strzebiniu przy ul. Powstańców Śląskich 11d.  

11. W zakresie rozpatrywania interwencji w związku ze skargą mieszkańców na emisję 

z  komina  budynku  przy  ul.  Krakowskiej  10  przeprowadzono  wraz  ze  Strażą  Miejską 

kontrolę, w wyniku której zwrócono się do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego 

o przeprowadzenie kontroli systemu kominowego   w budynku;

12. W związku z pismem Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Katowicach 

dot. uciążliwości związanej ze składowaniem obornika na posesji przy ul. Św. Wojciecha w 

Tarnowskich Górach, przeprowadzono kontrolę w wyniku której  właściciel  działki  został 

zobowiązany  do  uporządkowania  terenu  posesji.  W  wyniku  rekontroli  stwierdzono 

wykonanie  zaleceń.  O  podjętych  czynnościach  oraz  wykonanych  zaleceniach 

poinformowano WIOŚ w Katowicach.

Wydział Architektury:

1. Zestawienie  wniosków,  które  wpłynęły  do  Wydziału  Architektury  w  poszczególnych 

sprawach:
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• o  wydanie  decyzji  o  warunkach  zabudowy  i  zagospodarowaniu  terenu  -  37 

wniosków,

• o wydanie zaświadczeń o braku m.p.z.p. - 35 wniosków,

• o wydanie wypisu i wyrysu z tekstu planu - 15 wniosków,

• o przeniesienie lub zmianę decyzji - 2 wnioski.

2. Załatwianie spraw bieżących:

• Przygotowano i  wydano 41 decyzji  o  warunkach zabudowy i  zagospodarowaniu 

terenu.

• Wnioski  w  sprawie  uzyskania  zaświadczenia  o  braku  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  oraz  wnioski  o  uzyskanie  wypisu  i  wyrysu 

z planu załatwiane są na bieżąco.

• W toku postępowania znajduje się obecnie 81 spraw.

3. Sprawy dodatkowe:

• Opracowanie projektu placu zabaw w Parku Miejskim.

• Weryfikacja  obiektów  przewidzianych  przez  Śląskiego  Wojewódzkiego 

Konserwatora  Zabytków  do  wpisania  do  Gminnej  oraz  Wojewódzkiej  Ewidencji 

Zabytków.

• Wydawanie  opinii  o  przeznaczeniu  działek  dla  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami Urzędu Miejskiego oraz dla Starostwa Powiatowego.

• Wydawanie opinii  o  możliwości  podziału,  zbycia  lub  wydzierżawienia  działek na 

prośbę Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

• Udzielanie informacji z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

prośbę  Wydziału  Ochrony  Środowiska,  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami 

oraz dla Starostwa Powiatowego.

• Odszukiwanie dokumentacji archiwalnej dotyczącej wydanych przez tutejszy organ 

pozwoleń na budowę.

Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki:

1. Prowadzenie  postępowań  administracyjnych  związanych  z  zakończeniem 

nierozliczonych stypendiów za rok szkolny 2009 / 2010 oraz za rok szkolny 2010/2011.

2. Bieżące rozliczanie stypendiów szkolnych przyznanych na rok szkolny 2010/2011.

3. Przygotowanie  informacji  dotyczącej  szacunkowej  liczby  uczniów  biorących  udział 

13



w programie ,,wyprawka szkolna”.

4. Przygotowanie wniosku na wyjazdy śródroczne uczniów klas III  szkół podstawowych 

tzw.,, zielona szkoły”.

5. Przygotowywanie materiałów do przeprowadzenia konkursów na stanowiska dyrektorów 

szkół (5) oraz przedszkoli (2).

6. Praca  nad  projektem  Uchwały  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  w  sprawie 

finansowego wspierania rozwoju sportu w Tarnowskich Górach oraz określenia warunków 

i  trybu  udzielania  dotacji  podmiotom  niezaliczanym  do  sektora  finansów  publicznych 

(konsultacja z prawnikami).

7. Przeprowadzania  konsultacji  społecznych  nad  projektem  uchwały  Rady  Miejskiej  

w Tarnowskich Górach w sprawie finansowego wspierania rozwoju sportu w Tarnowskich 

Górach oraz określenia warunków i trybu udzielania dotacji podmiotom niezaliczanym do 

sektora finansów publicznych [przygotowanie  Zarządzenia Nr 81/2011 Burmistrza Miasta 

Tarnowskie  Góry  z  dnia  21  kwietnia  2011  r.  w  sprawie  przeprowadzenia  konsultacji 

projektu  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  w  sprawie  finansowego 

wspierania  rozwoju  sportu  w  Tarnowskich  Górach  oraz  określenia  warunków  i  trybu 

udzielania dotacji podmiotom niezaliczanym do sektora finansów publicznych], publikacja 

przedmiotowego  Zarządzenia  Burmistrza  Miasta  i  projektu  Uchwały  na  stronie  BIP, 

powiadomienie klubów sportowych drogą elektroniczną.

8. Przygotowanie  projektów  aktów  wykonawczych  do  Uchwały  Nr  VIII/95/2011  Rady 

Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  30  marca  2011  r.  w  sprawie  ustanowienia 

stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry za 

osiągnięte  wyniki  sportowe  [projekt  Postanowienia  Burmistrza  Miasta  w  sprawie: 

Regulaminów działania Komisji ds. stypendiów sportowych Burmistrza Miasta Tarnowskie 

Góry oraz Komisji ds. wyróżnień i nagród Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry w dziedzinie 

sportu;  projekt  Zarządzenia  Burmistrza  Miasta  Tarnowskie  Góry  w  sprawie:  ustalenia 

i wprowadzenia wzoru wniosku o przyznanie stypendium sportowego Burmistrza Miasta 

Tarnowskie Góry za osiągnięte wyniki sportowe;  [projekt Zarządzenia Burmistrza Miasta 

Tarnowskie  Góry  w  sprawie:  ustalenia  i  wprowadzenia  wzoru  wniosku  o  przyznanie 

wyróżnienia  lub  nagrody  Burmistrza  Miasta  Tarnowskie  Góry  za  osiągnięte  wyniki 

sportowe].

9. Praca  nad  aktami  wykonawczymi  do  projektu  Uchwały  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach w sprawie finansowego wspierania rozwoju sportu w Tarnowskich 

Górach oraz określenia warunków i trybu udzielania dotacji podmiotom niezaliczanym do 
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sektora finansów publicznych [projekt  Zarządzenia Burmistrza Miasta  Tarnowskie  Góry 

w sprawie: ustalenia i wprowadzenia wzoru wniosku o udzielenie wsparcia finansowego 

dla  rozwoju  sportu  w  Tarnowskich  Górach;  projekt  Zarządzenia  Burmistrza  Miasta 

Tarnowskie  Góry  w  sprawie:  ustalenia  i  wprowadzenia  wzoru  sprawozdania 

z wykorzystania dotacji na wsparcie finansowe dla rozwoju sportu w Tarnowskich Górach].

10. Przygotowanie  projektów  umów  z  klubami  sportowymi  i  stowarzyszeniami 

w  zakresie  kultury  fizycznej  i  sportu  na  wspieranie  w  2011  roku  zadań  z  zakresu 

upowszechniania kultury fizycznej i sportu oraz realizacja wydatków.

11. Współtworzenie strony internetowej miasta w zakresie spraw właściwych dla sportu.

12. Udział  w  pracach  komitetu  organizacyjnego  ,,III  Rajdu  po  Ziemi 

Tarnogórskiej” (przygotowanie umów i zleceń związanych z imprezą).

13. Przygotowanie  posiedzenia  Rady  Sportu  w  dniu  28.04.2011  r.  (powiadomienie 

członków Rady Sportu, rezerwacja pomieszczeń).

14. Organizacja wraz z Zespołem Szkolno - Przedszkolnym Nr 1 pobytu 30. osobowej 

grupy młodzieży i  ich  opiekunów z  Mericourt  (Francja)  w Tarnowskich  Górach,  w tym 

organizacja spotkania Burmistrza Miasta ze wspomnianymi gośćmi z Mericourt. 

Wydział Kultury i Promocji Miasta:

1. Organizacja koncertu inaugurującego cykl  „II Koncerty Organowe w Konwikcie”.

2. Prowadzenie spraw Organizacja Konferencji „Katyń 1940”.

3. Organizacja  uroczystości  odsłonięcia  tablicy  pamiątkowej  poświęconej  ofiarom 

katastrofy lotniczej pod Smoleńskiem.

4. Współorganizacja konkursu plastycznego „Książka jest sztuką”.

5. Prowadzenie spraw związanych z utworzeniem nowej gminnej instytucji kultury „Pałac 

 w Rybnej”.

6. Rozliczanie dotacji udzielonych organizacjom pozarządowym w roku 2010.

7. Opracowanie  i  przygotowanie  umów  cywilno  –  prawnych  dotyczących  wspierania 

działań w zakresie kultury realizowanych przez organizacje pozarządowe w roku 2011.

8. Przygotowanie niezbędnej dokumentacji  w związku  z organizacją imprez  przez rady 

dzielnic:  przygotowanie   wniosków  o  wyrażenie  zgody  na  udzielenie  zamówień 

publicznych, zleceń oraz opracowywanie faktur.

9. Przygotowania do organizacji imprezy „Śląskie Manewry 2011”. 

10. Realizacja  umowy  –  tworzenie  strony  internetowej  dla  projektu „KOTEK– 
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Komputerowe Okno Tarnogórskiej Edukacji Kulturalnej”. 

11. Współorganizacja  oprawy  artystycznej  podczas  imprezy  „Otwarcie  Zamku 

w Kompleksie Zamkowym”.

12. Wybór  ofert  i  podpisanie  umowy na wykonanie materiałów promocyjnych Gminy – 

kubki oraz pamięci USB.

13. Opracowanie i przygotowanie umów cywilno – prawnych.

14. Bieżąca obsługa finansowa – opracowywanie faktur, zleceń, zamówień.

15. Bieżąca obsługa klienta.

16. Bieżąca  obsługa  Punktu  Informacji  o  Mieście:  informowanie,  wydawanie  i  wysyłka 

materiałów promocyjnych.

Wydział Finansowy:

Referat Księgowości Podatkowej                                   

1. Księgowano wpłaty, przypisy i odpisy.

2. Wystawiano zaświadczenia o niezaleganiu w podatkach.

3. Wystawiano upomnienia.

4. Wystawiano tytuły wykonawcze.

5. Zwracano nadpłaty.

6. Wystawiano kwity do kasy – około 1100 szt.

7. Wystawiano postanowienia o zaliczaniu wpłat.

8. Sprawdzano deklaracje DT – 1 pod względem merytorycznym i rachunkowym.

9. Zakładano  kartoteki  podatnikom  w  oparciu  o  deklaracje  oraz  informacje  otrzymane 

z Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach.

10. Dokonywano przypisów na podstawie otrzymanych deklaracji.

11. Wszczynano  postępowania  podatkowe  w  celu  określenia  wysokości  zobowiązania 

w podatku od środków transportowych.

12. Przyjmowano strony.

13. Udzielano  odpowiedzi  na  pisma  podatników,  sporządzano  pisma  do  Urzędu 

Skarbowego  o  wycofanie,  aktualizację  tytułów  wykonawczych  lub  zawieszenie 

postępowania egzekucyjnego.

14. Przyjmowano wpłaty w kasie podatkowej – około  1800 szt.

15. Sprawdzano raporty kasowe.

16. Wydawano bloczki opłaty targowej oraz kwitariusze przychodowe.

16



17. Wystawiano wezwania do uiszczenia opłaty skarbowej.

18. Wydawano decyzje określające zwrot opłaty skarbowej oraz decyzje o nadpłacie.

19. Rozliczano  inkasentów  opłaty  targowej  oraz  inkasenta  podatku  od  nieruchomości 

i podatku rolnego.

20. Sporządzano sprawozdanie z wykonania dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych 

za okres  od 1 stycznia 2011 r. do 31 marca 2011 r.

Referat Podatków i Opłat Lokalnych

1. Wezwano podatników do złożenia informacji w sprawach podatkowych – 140 szt.

2. Wydano postanowienia w sprawach podatkowych – 130 szt.  

3. Wydano decyzje zmieniające i wymiarowe w podatku od nieruchomości, podatku rolnym 

oraz łącznym zobowiązaniu pieniężnym dla osób fizycznych – 250 szt.

4. Wydano  decyzje  w  sprawie  umorzenia,  rozłożenia  na  raty  oraz  odroczenia  terminu 

płatności podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku od spadków i darowizn 

dla osób prawnych i fizycznych – 12 szt.

5. Dokonano analizy do wniosków uznaniowych – 12 szt.

6. Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i udzielonej pomocy de minimis – 22 szt.

7. Sprawdzano i podpisywano wezwania, postanowienia oraz decyzje podatkowe.

8. Przygotowano korespondencję do wysyłki.

9. Wprowadzano dane zawarte w składanych informacjach i deklaracjach podatkowych do 

bazy komputerowej.

10. Zakładano nowe kartoteki w ewidencji komputerowej w oparciu o złożone informacje 

i deklaracje podatkowe. 

11. Dokonywano przypisów i  odpisów podatku w oparciu o składane korekty deklaracji 

     podatkowych przez osoby prawne.

12. Potwierdzano  powierzchnię  użytków  rolnych  we  wnioskach  o  zwrot  podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej.

13. Uzgodniono przypisy i  odpisy za miesiąc marzec 2011 r.  z Referatem Księgowości 

Podatkowej.

14. Przygotowano  sprawozdanie  o  nie  udzielonej  pomocy  publicznej  w  rolnictwie 

i rybołówstwie za miesiąc marzec i luty 2011 r.

15. Udzielano odpowiedzi na pisma podatników.

16. Na bieżąco przyjmowano i załatwiano interesantów – udzielano informacji i wyjaśnień. 
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Referat Księgowości Budżetowej

1. Sporządzenie bilansu z wykonania Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych na 

dzień 31.12.2010 r.

2. Sporządzenie bilansu z wykonania Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska na dzień 

31.12.2010 r.

3. Sporządzenie bilansu z wykonania inwestycji na dzień 31.12.2010 r.

4. Sporządzenie bilansu z wykonania depozytów na dzień 31.12.2010 r.

5. Sporządzenie bilansu z wykonania lokat terminowych na dzień 31.12.2010 r.

6. Sporządzenie  bilansu  z  wykonania   wydatków,  które  nie  wygasły  z  upływem  roku 

budżetowego 2007 na dzień 31.12.2010 r.

7. Sporządzenie bilansu z wykonania bilansu jednostki budżetowej Urząd Miejski na dzień 

    31.12.2010 r.

8. Zamknięcie ksiąg rachunkowych  za rok 2010 jednostki budżetowej Urząd Miejski.

9. Sporządzenie sprawozdania z wykonania planu wydatków, które nie wygasły z upływem 

roku budżetowego za I kwartał 2011 r.

10. Sporządzenie  sprawozdania  budżetowego   z  wykonania  dochodów i  wydatków za 

I kwartał 2011 r. jednostki budżetowej Urząd Miejski.

11. Przygotowanie zbiorczych sprawozdań z wykonania dochodów i wydatków za I kwartał 

2011 r. jednostki budżetowej Urząd Miejski Tarnowskie Góry.

12. Archiwizacja dokumentacji księgowej.

13. Prace  przygotowawcze  dotyczące  wprowadzenia  do  ksiąg  pomocniczych 

elektronicznej  ewidencji  środków  trwałych  w  programie  księgowym  „Środki  trwałe” 

i „Pozostałe środki trwałe”.

14. Przygotowanie zmian informatycznych w systemie księgowym Urzędu Miejskiego.

Urząd Stanu Cywilnego:

1. Zarejestrowano:

• 95 – urodzeń noworodków

• 60 – zgonów

• 2 – małżeństwa konkordatowe

• 5 -  małżeństw cywilnych

• 2 – małżeństwa umiejscowione
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2. Wpisano do ksiąg stanu cywilnego:

• 10 - orzeczeń o rozwiązaniu małżeństwa przez rozwód

• 2 - postanowienia o zaprzeczeniu ojcostwa 

3. Wydano:

• 1 - decyzję o zmianie imion i nazwisk

• 7 - decyzji w sprawie sprostowania aktu stanu cywilnego

• 3 - decyzje o uzupełnieniu aktu stanu cywilnego

• 0 - decyzji o skróceniu terminu wyczekiwania na zawarcie związku małżeńskiego

• 7 - decyzji dotyczących wpisanie treści zagranicznych aktów do polskich ksiąg.

4. Przyjęto:

• 10 – oświadczeń o uznaniu dziecka

• 12 – zapewnień o braku przeszkód do zawarcia małżeństwa

• 790 - podań o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego.

Wydział Spraw Obywatelskich:  
  

1. Wszczęto ogółem 25 postępowań, w tym 20 postępowań w sprawach  meldunkowych, 

5 w sprawach wynikających z ustawy o powszechnym obowiązku obrony RP.

2. Wydano ogółem 33 decyzje,  w tym 14 w sprawach meldunkowych,  19 w sprawach 

wynikających z ustawy o powszechnym obowiązku obrony RP.

3. Przyjęto 357 wniosków o wydanie dowodu osobistego i wydano z produkcji 402 dowody 

osobiste  oraz  dla  wydanych  dowodów  przesłano  do  Urzędu  Skarbowego  przyjęte 

zgłoszenia aktualizacyjne NIP.

4. Przyjęto  203 zgłoszenia o zmianach pobytu czasowego,  349 zgłoszeń o  zmianach 

miejsca pobytu stałego.

5. Zameldowano 66 noworodków łącznie z  wystąpieniem dla  nich o nadanie numerów 

ewidencyjnych PESEL. 

6. Wymeldowano z pobytu stałego z powodu zgonu 72 osoby.

7. Wprowadzono dla  29 osób zmiany stanu cywilnego /małżeństwa i rozwody/.

8. Wydano 117 zaświadczeń.

9. Przyjęto 184 wnioski o udostępnienie danych osobowych.
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Wydział Zarządzania Kryzysowego  :  
1. W zakresie obrony cywilnej:

• udział  przedstawiciela  Wydziału  ZK  w  odprawie  szkoleniowo  -  informacyjnej 

zorganizowanej  przez  Starostę  Powiatowego  na  temat   „Działalność  Obrony 

Cywilnej w Powiecie w 2010 r., planowane kontrole problemowe w urzędach gmin 

w 2011 r.”;

• uzgadnianie zakładowych „Planów zamierzeń do realizacji zadań obrony cywilnej 

i wybranych zagadnień zarządzania kryzysowego w 2011 r.”;

• aktualizacja i przesłanie do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego „Bazy Szefa OC”;

• realizowanie bieżących zadań.

2. W  zakresie spraw obronnych:

• wszczęcie  procedury  przygotowania  dla  potrzeb  Urzędu  „Planu  przygotowań 

publicznej i niepublicznej służby zdrowia na potrzeby obronne państwa”;

• wykonanie  „Planu  przygotowań  publicznej  i  niepublicznej  służby  zdrowia  na 

potrzeby  obronne  państwa”  i  przesłanie  go  do  Wojewody  Śląskiego  celem 

zatwierdzenia;

• praca nad nową wersją „Planu operacyjnego funkcjonowania miasta na czas „W:”;

• realizowanie bieżących zadań.

3. W ramach zarządzania kryzysowego:

• bieżące monitorowanie i analizowanie zagrożeń występujących na terenie miasta 

oraz prognozowanie ich skutków;

• aktualizacja załączników funkcjonalnych i planów operacyjnych „Planu Zarządzania 

Kryzysowego Miasta Tarnowskie Góry”;

• przygotowanie  i  przesłanie  do  Śląskiego  Urzędu  Wojewódzkiego  „Karty 

informacyjnej monitorowania napięć społecznych za I kwartał 2011 roku”;

• kontynuacja  prac związanych z przygotowaniem Gminy do udziału w wojewódzkim 

wieloszczeblowym ćwiczeniu z zakresu zarządzania kryzysowego pk. „LOTNISKO 
2011”;

•  opracowanie dokumentacji udziału Gminy w ćwiczeniu,

•  udział   Zastępcy  Burmistrza  Miasta  ds.  Społecznych  w  głównej  konferencji 

planistycznej.   

4. W zakresie wdrażania na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnoty”:

• kontynuacja prac w ramach programu WHO „Bezpieczne Wspólnoty”.
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5. W zakresie bezpieczeństwa imprez masowych:

• bieżąca działalność dotycząca imprez masowych, rozrywkowych i artystycznych;

• uruchomienie  procedur  zamówienia  publicznego  na  zabezpieczenie  medyczne, 

monitoring, ochronę i dozór imprezy „Gwarki 2011”.

6. W zakresie OSP:

• bieżące finansowanie utrzymania gotowości bojowej OSP.

Miejski Zarząd Ulic i Mostów:

1. Zamówienia publiczne:

•  Ogłoszono  przetarg  na  zadanie:  Odnowa  nawierzchni  bitumicznych  -  nakładki 

asfaltobetonowe docelowe w Tarnowskich Górach”.

2. W ramach bieżącego utrzymania jezdni, chodników wykonano:

• wykonanie remontu fragmentu chodnika w ul. Szopena,

• wykonanie remontów cząstkowych masą mineralno - asfaltową nawierzchni jezdni: 

Mała,  Szczęść  Boże,  Główna,  Staffa,  Liściasta,  Polarna,  Tołstoja,  Czołgistów, 

Szymanowskiego, Sempołowskiej, Sorychty, Racławicka, Lotników, Równoległa, Płuczki, 

Kochanowskiego, Łowiecka,  Hallera,  Św.  Katarzyny,  3-go Pułku Ułanów, Staropolska, 

Królika,  Szymały,  Towarowa,  Opolska,  Lewka,  Osmańczyka,  Wiejska,  Wiśniowa, 

Proletariacka, Kościelna, Kraszewskiego,

• bieżące utrzymanie oznakowania pionowego w ulicach: 

Św.  Jacka,  Górnicza,  Mleczna,  Zamkowa,  Nowaka,  Gliwicka,  Staropolska,  Rymera, 

Szymały,  Cebuli,  Opolska,  Królika,  Dolna,  Lewka,  Wajdy,  Stalmacha,  Lelewela, 

Strzelecka, Tylna, Aleja Kwiatów.

3. W ramach bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów:

- prowadzenie bieżących przeglądów stanu technicznego ulic,

- sporządzanie stosownych protokołów,

- prowadzenie bieżącej korespondencji,

- przyjmowanie interwencji  i skarg mieszkańców,

- wydawanie zezwoleń  na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych,

- wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego, 

- wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów. 
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Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej:

1. Świadczenia pomocy społecznej:

• zarejestrowano  138 nowych wniosków o pomoc,

• wydano 960 decyzji administracyjnych w sprawie pomocy społecznej,

• formy udzielonej pomocy:

• - zasiłki stałe – 157 świadczeń,

• - zasiłki okresowe –  398 świadczeń,

• - zasiłki celowe – 541 świadczeń, w tym zasiłki celowe specjalne - 183 świadczenia,

• - w ramach realizacji programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” udzielono:

− zasiłków celowych na zakup żywności – 383  świadczenia,

− posiłków w szkołach –   428 dzieci

− wyżywienia w przedszkolach i żłobkach –  103 dzieciom

− finansowano posiłki na podstawie umowy –  128 osobom,

− finansowano posiłki w DDP – 3 osobom,

− finansowano posiłki wraz z dowozem dla mieszkańców Noclegowni 

– 20  osobom,

• Świadczono usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania dla 99 osób, w tym: 

 62  osoby korzystały z podstawowych usług opiekuńczych, 

 50  osób miało dostarczane posiłki do domu,

 12  osób korzystało ze specjalistycznych usług opiekuńczych w tym:

                      - 7  osób w formie zabiegów rehabilitacyjnych,

                      - 5  osób w formie asystenta osoby niepełnosprawnej,

                      - 1  osoba z porad psychologa.

2. Pomoc w ramach ośrodków wsparcia:

Rodzaj placówki
Ilość  pensjonariuszy  w  okresie 
sprawozdawczym 

Dzienny  Dom  Pomocy 

Społecznej
60

Noclegownia 37

Zespół Mieszkań Chronionych 58

Dzienny Ośrodek Adaptacyjny 15
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3. Dodatki mieszkaniowe:

• przyjęto nowych wniosków - 171

• wydano decyzji administracyjnych - 165

• wypłacono świadczeń - 988 na kwotę 187 424,23 zł

4. Dział świadczeń rodzinnych:

• wydano 215 decyzje, 

• wydano 80 zaświadczenia i pisma;

• wypłacono świadczenia na kwotę. 678 655,60 zł

Liczba świadczeń Liczba rodzin

Zasiłki  rodzinne  
z dodatkami

3 726 1 339

Świadczenia opiekuńcze 1 265 1 206

5. Sekcja funduszu alimentacyjnego:

• wydano 178 decyzji oraz postanowień, w tym 122 dot. dłużników alimentacyjnych 

oraz 56 dot. wierzycieli, 

• wystosowano 92 zaświadczenia i pisma,

• przeprowadzono 4 wywiady z dłużnikami alimentacyjnymi,

• wypłacono świadczenia na kwotę 150 509,84 zł.

6. Programy i projekty:

• Biuro Projektu Awans

− Miejski  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Tarnowskich  Górach  zakończył  nabór 

uczestników  do  projektu  „AWANS.  Aktywna  integracja  społeczna  i  zawodowa 

klientów pomocy społecznej na terenie gminy Tarnowskie Góry”.

W miesiącach marzec- kwiecień pracownicy socjalni spisali kontrakty socjalne z 60

      osobami bezrobotnymi korzystającymi ze świadczeń MOPS. 
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− W roku 2011 planujemy, że 48 osób weźmie udział w kursach zawodowych oraz  

12 rodzin zostanie objętych wsparciem asystenta rodziny.

− W kwietniu 2011 r. otrzymaliśmy informacje z Instytucji Pośredniczącej o akceptacji 

wniosku o dofinansowanie, aktualnie oczekujemy na podpisanie aneksu do umowy 

ramowej. 

Szczegółowe działania w projekcie planowane w roku 2011: 
 1. Indywidualne konsultacje uczestników projektu z doradcą zawodowym – przygotowanie 

Indywidualnego Planu Działania osoby bezrobotnej,

2. Udział w warsztatach umiejętności społecznych, 

3. Udział w kursie zawodowym (kursy rekomendowane przez Powiatowy Urząd Pracy), 

4. Spotkania w miejscu zamieszkania rodziny z asystentem rodziny,

5. Udział w zajęciach „Akademii Rodzica”,

6. Udział  w  3  dniowym  wyjeździe  w  ramach,  którego  uczestnicy  wezmą  udział 

w warsztatach dobrej komunikacji w rodzinie. 

• „Chcę żyć normalnie” Treningi umiejętności społecznych.

W  ramach  konkursu  ofert  na  finansowe  wspieranie  programów z  zakresu  organizacji 

i funkcjonowania sieci oparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi ogłoszonego przez 

Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej złożono wniosek o dotację na realizację zadania 

pt: „Chcę żyć normalnie. Treningi umiejętności społecznych”.

Aktualnie czekamy na rozstrzygnięcie konkursu.

Biuro Informatyki:

1. Realizacja  projektu  „Poznaj  świat.  Przeciwdziałanie  wykluczeniu  cyfrowemu 

w Tarnowskich Górach.

2. Aktualizacja  wniosków o płatność projektu.

3. Uzgadnianie dokumentacji projektu „Poznaj świat (…)”.

4. Obsługa serwisowa osób niewidomych i  niedowidzących z terenu Gminy Tarnowskie 

Góry, biorących udział w projekcie „Poznaj świat (…)”.

5. Obsługa techniczna Gminy Tarnowskie Góry w Narodowym Spisie Powszechnym.

6. Techniczna organizacja zmian sieci komputerowej.
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7. Przygotowywanie oprogramowania związanego z losowaniem Komisji Wyborczych.

8. Obsługa programowa i sprzętowa 200 pracowników Urzędu Miejskiego.

9. Serwisowanie  portali  Urzędu  Miejskiego  (www.tarnowskiegory.pl,  

    www.e-urzad.tarnowskiegory.pl,  www.bip.tarnowskiegory.pl oraz  strony  internetowe 

jednostek organizacyjnych Gminy zlokalizowane na serwerze Urzędu).

10. Obsługa specjalistycznych systemów podatkowych,  księgowych,  ewidencji  ludności, 

USC, DocFlow i innych).

11. Administracja  nad  obsługą  teleinformatyczną  Urzędu  Miasta  Tarnowskie  Góry 

(serwery, sieć komputerowa, komputery, drukarki, hot-spoty i inne). 

Wydział Organizacyjny:

1. Realizacja  projektu  pn.  „Efektywni  i  skuteczni”  współfinansowanego  ze  środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 

Priorytet  V  Dobre  Rządzenie,  Działanie  5.2  Wzmocnienie  potencjału  administracji 

samorządowej,  Poddziałanie  5.2.1  Modernizacja  zarządzania  w  administracji 

samorządowej.

2. W ramach interwencji przyjęto 11 mieszkańców, których sprawy dotyczyły m.in.:

• mieszkania,

• podwyżki stawek czynszowych (mieszkanie z MTBS),

• ograniczenia dostaw ciepła (c.o.) do domu,

• dodatkowej odpłatności za wodę oraz zalania piwnicy,

• zwolnienia z opłaty z tyt. użytkowania wieczystego garażu przy ul. Chopina,

• wyżywienia dzieci w Dziennym Domu Pomocy dla Niepełnosprawnych,

• materiałów edukacyjnych dla Polonii w Brazylii,

• utwardzenia ulicy Nowej i Bałtyckiej,

• wykonania nakładki na ulicy bocznej od ul. Kolejarzy,

• utworzenia ulicy jednokierunkowej od ul. Gliwickiej do ul. Nowej.

3. Rejestrowano akty prawne wydane przez Burmistrza Miasta.

Wydział Administracyjno – Gospodarczy:
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1. Przygotowywanie wniosków o wszczęcie postępowań przetargowych.

2. Przygotowanie umów, zamówień i zleceń związanych z działalnością Wydziału.

Ad.4
Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 23 lutego oraz 16 lutego 2011 r.

W  związku  z  brakiem  uwag  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK 
wniósł o przyjecie Protokołu z VI i VII sesji Rady z dnia 23 lutego 2011 r.

„Za”  głosowało  -16  Radnych,  „przeciw”  –  0  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  –  0 

Radnych. 

W związku z powyższym Protokół z VI i VII sesji Rady Miejskiej został przyjęty. 

Ad.5
Kolejnym punktem obrady jest projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 

2011 rok. 

Przedmiot projektu uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła  Skarbnik Miasta Pani 
Janina NAMYSŁO.

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  I  OCHRONY  ŚRODOWISKA 
Feliks  KOWALSKI poinformował,  że  Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała 

projekt ustawy.

Dyskusja:
Radny Łukasz GARUS poprosił o wyjaśnienie kwestii zatrudnienia trenera oraz animatora 

kultury na boisku „Orlik” oraz zadał pytanie, czy tych zadań nie mogłaby wykonywać jedna 

osoba? Poprosił także o wyjaśnienie kwestii zmniejszenia dofinansowania o 30.000 zł na 
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rewitalizacje placów zabaw.

Radny Kazimierz SZCZERBA zwrócił uwagę, że zapis § 1 pkt 3 i 4 uchwały budżetowej 

jako niepotrzebny.

Radny Marek JAWORSKI zwrócił uwagę na rosnące koszty utrzymania gminy i dlatego 

należy szukać oszczędności. Taką sposobność Radny widzi w restrukturyzacji połączeń 

autobusowych  obsługiwanych  przez  MZKP.  Oszczędności  może  także  przynieść 

nawadnianie boisk zbieraną „deszczówką”, albo pobieranie do tych celów wody ze studni 

głębinowej. Radny chciałby, aby działania Rady zmierzały do efektywnej oszczędności.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH wyjaśnił, iż dokonano analiz ekonomicznej budowy 

studni  głębionych  przy  boisku  KS  „Górnik”,  która  wykazała,  że  40  lat  zajmie  spłata 

powstałych  w wyniku  tego zobowiązań,  a  dodatkowo umowa wdrożeniowa sprawi,  że 

koszty  jeszcze  wzrosną.  Odnośnie  MZKP Burmistrz  wyjaśnił,  że  ograniczenie  kursów 

przyniesie  głównie  niezadowolenie  mieszkańców,  racjonalizacji  należy  szukać  w  tych 

połączeniach, które odjeżdżają w tym samym kierunku o jednakowej porze. Jednak to też 

nie jest rozwiązaniem, gdyż głównym problemem jest wielość gmin należących do MZKP. 

Odnośnie zapisu § 1 pkt 3 i  4 uchwały budżetowej,  Burmistrz poinformował,  że każdy 

wniosek powinien być opatrzony w nazwę osoby lub wydziału, która składa wniosek.

Zastępca Burmistrza ds. Gospodarczych Piotr SKRABACZEWSKI wskazał, że gmina 

pozyskuje duże środki finansowe ze zezwoleń na sprzedaży alkoholu, jednak część tych 

dochodów  ustawowo  jest  przeznaczana  na  profilaktykę  oraz  na  działania  przeciwko 

alkoholizmowi. Pewna część pieniędzy zostaje przeznaczona na budowę i modernizacje 

placów  zabaw.  Jednak  po  analizie  prawnej  wyszło,  że  część  środków  nie  może  być 

wykorzystana na budowę placów zabaw i  trzeba było wstrzymać inwestycje.  W kwestii 

„Orlików”  wskazał,  że  zatrudnienie  trenera  i  animatora  kultury  jest  wymogiem,  które 

narzuca  dotacja  z  UE.  Budowa  studni  głębinowej  dla  wszystkich  klubów  sportowych 

w Tarnowskich Górach sprawi, że zobowiązania powstałe przy takich inwestycjach będą 

spłacane przez kilkanaście lat. Jednocześnie Pan Piotr SKRABACZEWSKI poinformował, 

że Gminę wiąże umowa z dostawcą wody, która przewiduje obowiązek uzupełnienia strat 

poniesionych  przez  dostawcę  w  momencie  wybudowania  obiektu,  który  spowoduje 

nieuzasadnione zmniejszenie poboru wody. Dlatego koszty będą się duplikować i znacznie 
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zwiększać wydatki z budżetu. Zastępca Burmistrza oświadczył, że Gminy Tarnowskie Góry 

nie stać jednocześnie na modernizacje i utrzymywanie zawodowych Klubów Sportowych, 

to one powinny ubiegać się o fundusze głównie od sponsorów. Burmistrz stwierdził także, 

że oburzające jest pominięcie na kalendarzu Klubu „GWAREK” Gminy Tarnowskie Góry 

jako głównego sponsora modernizacji.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Janusz  ŚNIETKA złożył  wniosek  formalny 

o przedłużenie dyskusji.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK przystąpił  do  procedury 

głosowania wniosku formalnego w sprawie przedłużenia dyskusji. 

Za” głosowało -13 radnych, „przeciw” – 0, „od głosu wstrzymało się” – 5 Radnych. 

Rada Miejska przyjęła wniosek formalny o przedłużeniu dyskusji.

Ad vocem 
Radny  Marek  JAWORSKI  poinformował,  że  koszt  budowy  studni  głębinowej  wynosi 

400.000 zł, a koszt rocznego zużycia wody to 10.000 zł. W kwestii umowy Radny wskazał, 

że  Park  Wodny  ma  taką  studnię  i  umowa  jest  tak  skonstruowana,  że  można 

z niej korzystać. Odnośnie MZKP - Radny wskazuje, że w tym roku przed podpisywaniem 

umów należy rozmawiać z przedstawicielami gmin, zarządem MZKP oraz mieszkańcami 

w sprawie linii autobusowych, które są najbardziej potrzebne.

Radny Łukasz GARUS poprosił,  o wyjaśnienie  czy kwota 76.000 zł  przeznaczona na 

wynagrodzenia dla trenera nie dubluje się z kwotą przeznaczoną na wynagrodzenia dla 

animatora kultury, oraz czy istnieje możliwość przeznaczania środków uzyskanych z tzw. 

„korkowego” na zatrudnianie animatora kultury. Radny zwrócił się także o wskazanie czy 

trener i animator kultury to dwa osobne stanowiska czy jedno.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Janusz ŚNIETKA chciał wyjaśnić, że nieprawdą 

jest, że trzeba będzie płacić 18.000 zł do PWiK, gdyż umowa dotyczy tylko sprzedaży 

wody. W momencie gdy „Gwarek” miałby studnie głębinowa i będzie jej używał tylko dla 

własnej  potrzeby,  to  nie  będzie  płacił  żadnych  kar.  Jedyną  opłatą,  którą  poniesie 
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K.S  „GWAREK”  to  pozwolenie  wodno  -  prawne  i  jest  to  koszt  10  gr.  za  m3.,  dlatego 

budowa  studni  głębinowej  jest  jak  najbardziej  uzasadniona  ekonomicznie.  Odnośnie 

animatora  kultury  przy  boiskach,  Wiceprzewodniczący  poinformował,  że  potrzeba  jest 

zatrudnić pracownika tylko na ¾ etatu.

Radny Stefan NOWAK zgodził się z Burmistrzem że pominięcie Gminy Tarnowskie Góry 

jako sponsora Klubu „GWAREK” jest niezręczne i w najbliższym czasie należy zadbać, 

o to aby Gmina Tarnowskie Góry  był promowana poprzez wsparcie dla Klubu.

Radny  Andrzej  KOMENDERSKI  poinformował,  że  propozycja  Radnego  Marka 

JAWORSKIEGO jest  najbardziej  korzystna  dla  klubów sportowych,  gdyż  powierzchnia 

boiska powinna być podlewana nawet dwa razy dziennie. Radny zwrócił uwagę na to, że 

dywidendy  wpłacane  przez  REMONDIS  nie  zostają  przeznaczane  na  segregacje 

odpadów,  więc  zaproponował,  aby  uzyskane  w  ten  sposób  środki  przeznaczyć  na 

dofinansowanie  budowy  studni  głębinowej.  Radny  nie  podziela  obaw  w  związku 

z zmniejszeniem funduszy na budowę placów zabaw, gdyż „w dzielnicy Strzybnica jest 

tylko jeden plac zabawa i jest to ilość całkowicie wystarczająca”.

Skarbnik  Miasta  Janina  NAMYSŁO  poinformowała,  że  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej 

Nr 15 zwrócił się z prośbą o przyznanie 76,415 zł z przeznaczeniem na wynagrodzenia 

pracownicze, środki czystości, sprzęt gospodarczy, opłatę energii elektrycznej oraz wody. 

Skarbnik  Miasta  Pani  Janina  NAMYSŁO  wyjaśniał,  że  uzyskane  z  opłat  za  sprzedaż 

alkoholu pieniądze w kwocie 18,933 zł, będą przeznaczone na sfinansowanie animatora 

zajęć sportowych w Szkołach Podstawowych Nr 13 i 15 w ramach programu „Moje boisko 

Orlik  2010  –  2012”  podczas  tegorocznych  wakacji  oraz  organizowanie  innych  zajęć 

sportowych  propagujących  zdrowy  styl  życia.  Ponadto  w  Szkole  Podstawowej  Nr  15 

będzie zatrudniony w roku szkolnym dodatkowo animator zajęć sportowych.

Zastępca Burmistrza  Piotr  SKRABACZEWSKI  wytłumaczył,  że  umowa wdrożeniowa 

została zawarta pomiędzy „VEOLIA”,  a Gminą Tarnowskich Góry.  Dodatkowo toczy się 

proces przeciwko „Parkowi Wodnemu” o zrefundowanie strat poniesionych przez spółkę 

„VEOLIA” w związku z uruchomieniem urządzeń zmniejszających pobór wody. Takie są 

skutki  zawarcia  umowy  w  2002  roku,  i  będą  trwać  do  2026  roku.  Odnośnie  MZKP 

Burmistrz wyjaśniał, że trzeba się poważnie zastanowić jakie połączenia zlikwidować, gdyż 
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może  to  pociągnąć  za  sobą  diametralne  skutki,  nie  tylko  dla  związku,  ale  dla  całej 

gospodarki  naszego powiatu.  W sprawie boisk Zastępca Burmistrza zwrócił  uwagę, że 

w  związku  z  ograniczeniem deficytu  Gmina  Tarnowskie  Góry  nie  powinna  generować 

dodatkowych  wydatków  jakim  będzie  zatrudnianie  dodatkowych  osób  zapewniających 

obsługę boisk. 

Ad vocem
Wiceprzewodniczący  Janusz  ŚNIETKA  zwrócił  się  do  Burmistrza  Piotra 

SKRABACZEWSKIEGO  o  udostępnienie  umowy  zawartej  pomiędzy  spółką  „VEOLIA”, 

a Gminą Tarnowskie Góry.

Radny Andrzej KOMENDERSKI chciał zwrócić uwagę, że nieźle funkcjonuje segregacja 

śmieci, ale częstotliwość ich wywozu.

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH  poinformował,  że  Gmina  Tarnowskie  Góry  dba 

o rozwój sportowy swoich mieszkańców i nigdy nie oszczędza na organizowaniu zawodów 

sportowych czy rozwijaniu talentów.

Zastępca  Burmistrza  Piotr  SKRABACZEWSKI  wytłumaczył,  że  ludzie  powinni  być 

świadomi swoich obowiązków i związanych z nimi wydatkami. Opłata za wywóz śmieci to 

obowiązek  każdego  mieszańca,  nie  powinno  dochodzić  do  sytuacji  gdzie  tylko  gmina 

będzie płacić za wywóz śmieci, szczególnie tych wielkogabarytowych.

Po zakończeniu dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław KOWOLIK poddał 

pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

„Za”  głosowało  -16  Radnych,  „przeciw”  –  0  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  –  0 

Radnych.

Rada Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  IX/104/2011  w  sprawie  zmiany  w  uchwale 
budżetowej na 2011 rok.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.6
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Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie 

Góry.

Skarbnik  Miasta  Pani  Janina  NAMYSŁO przedstawiła  projektu  uchwały  wraz 

z uzasadnieniem.

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA  Feliks KOWALSKI poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do podjęcia dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław 
KOWOLIK poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

„Za”  głosowało  -17  Radnych,  „przeciw”  –  0  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  –  0 

Radnych. 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr IX/105/2011 w sprawie Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Tarnowskie Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.7
Kolejnym punktem porządku obrad  jest projekt  uchwały w sprawie  określenia  wzorów 

formularzy  obowiązujących  podatników  podatku  od  nieruchomości,  podatku  rolnego 

i  podatku  leśnego,  określenia  warunków  i  trybu  ich  składania  za  pomocą  środków 

komunikacji  elektronicznej oraz możliwości składania deklaracji  na podatek od środków 

transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej.

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału 
Finansowego Pan Jan GARDY.

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała 
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pozytywnie projekt uchwały.

Z uwagi na brak osób chętnych do podjęcia dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej 
Stanisława KOWOLIK przystąpił do procedury głosowania.

„Za”  głosowało  -13  Radnych,  „przeciw”  –  0  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  –  0 

Radnych. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  IX/106/2011  w  sprawie  określenia  wzorów 
formularzy  obowiązujących  podatników  podatku  od  nieruchomości,  podatku 
rolnego i podatku leśnego, określenia warunków i trybu ich składania za pomocą 
środków  komunikacji  elektronicznej  oraz  możliwości  składania  deklaracji  na 
podatek  od  środków  transportowych  za  pomocą  środków  komunikacji 
elektronicznej.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.8
Projekt uchwały w sprawie wsparcia kandydatury miasta Katowice w staraniach o tytuł 

Europejskiej   Stolicy Kultury 2016   przedstawił wraz z uzasadnieniem Naczelnik Wydziału 
Kultury i Promocji Miasta Damian STADLER.

Przewodniczący Komisji ds. EDUKACJI, KULTURY I SPORTU Radny Stefan NOWAK 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiot projektu uchwały. 

Dyskusja:
Radny Tomasz OLSZEWSKI  poinformował, że regulamin konkursu nakazuje promować 

nie tylko całe miasto, ale także i region. Radny wskazał Park Miejski oraz Górnośląskie 

Centrum Rehabilitacji jako miejsca, który mogą się wypromować, dzięki poparciu Katowic 

w staraniach o tytuł Europejskiej Stolicy Kultury 2016.

Radny  Krzysztof  SZNAJDER  wyraził  swoje  zadowolenie  z  racji  poparcia  przez 

Tarnowskie Góry kandydatury miasta Katowice, gdyż jest to także okazja dla mieszkańców 
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do uczestniczenia w wydarzeniach kulturalnych wysokiej rangi oraz okazja do promocji 

naszego miasta.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK  przystąpił  do  procedury 

głosowania przedmiotowego projektu uchwały.

„Za”  głosowało  -16  Radnych,  „przeciw”  –  0  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  –  0 

Radnych.

Rada  Miejska  podjęła UCHWAŁĘ  Nr  IX/107/2011  w  sprawie  wsparcia  kandydatury 
miasta Katowice w staraniach o tytuł Europejskiej Stolicy Kultury 2016.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.9
Następnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

rozwiązanie  spółki  działającej  pod  firmą  Pałac  w  Rybnej  Spółka  z  ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Tarnowskich Górach. 

Przedmiot  projektu  uchwały,  zgodnie  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Pani  Krystyna 
KOSMALA Doradca Burmistrza ds. Nieruchomości.

Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA Radny  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Dyskusja:
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Franciszek NOWAK  wniósł uwagę co do formy 

zapisu uchwał „pod firmą” jako niezrozumiały, gdyż uważa, że firma i spółka to podmioty 

tożsame.

Radny  Marek  JAWORSKI poprosił  o  wyjaśnienie  czy  obecny  na  sesji  Dyrektor  oraz 

Burmistrz Miasta widzą szanse wykorzystania promocji, jaką daje kandydatura Katowic do 

stolicy Kultury,  aby przyjmować  rożne  podmioty  kultury,  które  będą  gościć  na  Śląsku. 
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Stwierdził  także,  że  mogłoby  to  znacznie  zmniejszyć  koszty  organizowania  imprez 

kulturalnych,  a  jednocześnie  zwiększy  szanse  uczestnictwa  w  tych  wydarzeniach 

mieszkańcom naszej gminy. 

Radny  Krzysztof  ŁOZIŃSKI  zapytał  o  możliwość  przedstawienia  harmonogramu 

przekształcenia spółki oraz jej kosztów.

Radny  Krzysztof  SZNAJDER wraził  swojego  zadowolenie  z  powstania  drugiej 

samodzielnej  jednostki  kultury  w  Gminie  Tarnowskie  Góry,  jednocześnie  zauważył,  że 

w najbliższej przyszłości należy wyposażyć Pałac w Rybnej w fortepian.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH poinformował, że koszt zakupu nowego instrumentu 

to wydatek kilku tysięcy złotych. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Nadzorczej „Pałac w Rybnej Sp. z o.o.” 
Pan Piotr SKRABACZEWSKI wyjaśnił, że pojęcie firmy i spółki jest dla nich tożsame, ale 

według  prawa  jest  to  „tak  jak  powinno  być”.  Odnośnie  kosztów  przekształcenia 

poinformował, że Spółka była „tworem sztucznym” i koszt jej transformacji wymagałby jak 

najmniejszych  nakładów  na  modernizację.  Decyzja  o  likwidacji  Spółki  nie  spowoduje 

znacznych utrudnień ze strony finansowej, nawet spowoduje wpływ do budżetu. Spółka 

jest prosta w likwidacji,  gdyż nie posiada żadnych nieruchomości, a jedynie użyczenie. 

Kwestią następną jest spieniężenie wyposażenia, która ma Spółka. Jedyną trudnością są 

kwestie  sądowe,  zdaniem  Przewodniczącego  całkowity  czas  potrzebny  na  likwidację 

Spółki wyniesie 3 miesiące.

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH  zwrócił  uwagę,  że  doszło  do  spotkania 

z  przedstawicielem  prezydenta  Miasta  Katowic,  gdzie  zostały  określone  wstępne 

oczekiwania względem Gminy Tarnowskie Góry co do poparcia tej kandydatury. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej 
Stanisław KOWOLIK poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

„Za”  głosowało  -17  Radnych,  „przeciw”  –  0  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  –  0 

Radnych.
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Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  IX/108/2011  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
rozwiązanie  spółki  działającej  pod  firmą  Pałac  w  Rybnej  Spółka  z  ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Tarnowskich Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.10 
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  Rady 

Społecznej Tarnogórskiego Ośrodka Uzależnień Profilaktyki i Pomocy Psychologicznej – 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej z siedzibą w Tarnowskich Górach 

przy ul. Karłuszowiec 11.

 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisława  KOWOLIK  przedstawił  dwa  wnioski 

personalne  do  pracy  w  Radzie  Społecznej.  Pierwszy  wniosek  dotyczył  kandydatury 

Radnego Franciszka HERMANA przedstawionej przez Komisję ds. RODZINY, ZDROWIA 

I  SPRAW SPOŁECZNYCH oraz  zapytał  się  o  zgodę  na  prace w tej  radzie  -  uzyskał 

pozytywną odpowiedź. 

Następnie Przewodniczący  Rady  Miejskiej  do  pracy  w  Radzie  Społecznej  wskazał 

kandydaturę  Henryka  WRZASKA  oraz  przedstawił  pisemne  oświadczenie  kandydata 

o wyrażeniu zgody na uczestnictwo w Radzie Społecznej.

Przewodniczący Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA I SPRAW SPOŁECZNYCH Radny 
Tadeusz  TORBUS poinformował,  że  Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała 

przedmiot projektu uchwały.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH poprosił o przedstawienie projektu z uzasadnieniem 

i wniósł o poprawkę, żeby w preambule znalazł się zapis „na wniosek Burmistrza Miasta”. 

Zwrócił się także o poprawę w uzasadnieniu zapisu ”czterech osób” na „cztery osoby”.

Wobec prośby Burmistrza Miasta  Pan Kajetan KANSY Pełnomocnik Burmistrza ds. 
Rozwiązywania  Problemów  Uzależnień  przedstawił  projekt  uchwały  wraz 

z uzasadnieniem.
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Dyskusja:
Radny Kazimierz SZCZERBA zgłosił  kandydaturę Radnego Krzysztofa ŁOZIŃSKIEGO 

do pracy w Radzie Społecznej. 

W związku  z  przedstawioną  kandydaturą  Przewodniczący Rady Miejskiej  Stanisław 
KOWOLIK  zwrócił  się  do  Radnego Krzysztofa  ŁOZIŃSKIEGO z  pytaniem czy wyraża 

zgodę na kandydowanie i otrzymał odpowiedź pozytywną. 

Radny Kazimierz SZCZERBA zwrócił się do Burmistrza Miasta o zwiększenie ilości osób 

w Radzie do pięciu. 

W odpowiedzi Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH stwierdził, że obowiązuje go statut 

i nie ma możliwości zwiększenia liczby osób w Radzie.

Następnie głos zabrał Radny Krzysztof ŁOZIŃSKI, który zrezygnował z kandydatury.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK  przystąpił  do  procedury 

głosowania przedstawionych kandydatur.

• Kandydatura Henryka WRZASKA

„Za”  głosowało  -15  Radnych,  „przeciw”  –  0  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  –  2 

Radnych.

Kandydatura została przyjęta 

• Kandydatura Radnego Franciszka HERMANA

„Za”  głosowało  -14  Radnych,  „przeciw”  –  0  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  –  4 

Radnych.

Kandydatura została przyjęta 

Z  racji  uzupełnienia  projektu  uchwały  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław 
KOWOLIK przystąpił do procedury głosowania projekt uchwały.
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„Za”  głosowało  -17  Radnych,  „przeciw”  –  0  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  –  2 

Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  IX/109/2011  w  sprawie  powołania  Rady 
Społecznej  Tarnogórskiego  Ośrodka  Uzależnień  Profilaktyki  i  Pomocy 
Psychologicznej  –  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej 
z siedziba w Tarnowskich Górach przy ul. Karłuszowiec 11.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.11
Następnym  punktem w porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia 

sprawozdania  finansowego  Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii  Uzależnień,  Profilaktyki 

i  Pomocy  Psychologicznej  –  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej 

w Tarnowskich Górach za okres od 01.01.2010 do 31.12.2010 r. 

Przedmiotowy  projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawił  Dyrektor 

Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii  Uzależnień,  Profilaktyki  i  Pomocy  Psychologicznej  – 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Tarnowskich Górach Pan Piotr 
SOBCZAK.

Przewodniczący Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA I SPRAW SPOŁECZNYCH Tadeusz 
TORBUS poinformował,  że  Komisja  jednogłośnie  zatwierdziła  sprawozdanie  finansowe 

Tarnogórskiego Ośrodka Terapii Uzależnień, Profilaktyki i Pomocy Psychologicznej.

Dyskusja
Radny  Krzysztof  SZNAJDER  stwierdził,  że  od  początku  kadencji  przygląda  się  jako 

Radny funkcjonowaniu ośrodka, gdyż często stwarzał on problemy. Zwrócił jednak uwagę 

na szereg pozytywnych zmian jakie dokonały się na przestrzeni ostatnich lat sprawiając, 

że obecnie „TOTU” jest Ośrodkiem sprawnie działającym. Pan Radny wskazał także, że to 

dzięki  inicjatywie  Ośrodka  powstały  Świetlice  Środowiskowe,  które  bardzo  dobrze 

funkcjonują.  Radny  pozytywnie  ocenił  zarówno  przedstawiony  materiał  jak 

i działalność Ośrodka.

37



Następnie głos zabrał  Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH, zwrócił  uwagę,  że TOTU 

otrzymuje  23%  dotacji,  która  nie  jest  dotacją  celową,  jednak  większość  środków 

finansowych Ośrodek samodzielnie pozyskuje z innych źródeł. Część środków stanowią 

także takie, które Ośrodek samodzielnie wypracował.

Wobec  braku  chętnych  do  kontynuowania  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Stanisław KOWOLIK przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały.

„Za”  głosowało  -19  Radnych,  „przeciw”  –  0  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  –  0 

Radnych.

Rada Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  IX/110/2011  w  sprawie  zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Tarnogórskiego Ośrodka Terapii Uzależnień, Profilaktyki 
i  Pomocy  Psychologicznej  –  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki 
Zdrowotnej w Tarnowskich Górach za okres od 01.01.2010 do 31.12.2010 r. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.12
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

opłat  za  świadczenia  w  publicznych  przedszkolach  prowadzonych  przez  Gminę 

Tarnowskie Góry.

Zastępca  Burmistrza  ds.  Społecznych  Pani  Jolanta  TUSZYŃSKA poprosiła 

o autopoprawkę w projekcie uchwały i dodanie w § 5 po słowach „przez gminę Tarnowskie 

Góry”  dodać  kolejne  zdanie  „oraz  Uchwałę  VII/86/2011  Rady Miejskiej  w  Tarnowskich 

Górach z dnia  16 marca 2011 r.  w sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za świadczenia 

w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę Tarnowskie Góry”.

Następnie  Pani Barbara KWAŚNIK Naczelnik Wydziału Edukacji, Sportu i Turystyki 
przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH przypomniał, że temat uchwały był już przedmiotem 

dyskusji na sesji. Chciał jednak zwrócić uwagę, że w naszym mieście 70% dzieci w wieku 
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przedszkolnym korzysta z opieki przedszkolnej, co jest bardzo dobrym wynikiem.

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław  KOWOLIK zwrócił  się  do  dwóch  Komisji 

o wydanie opinii na temat omawianego projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA I SPRAW SPOŁECZNYCH Tadeusz 
TORBUS poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  ds.  EDUKACJI,  KULTURY  I  SPORTU  Stefan  NOWAK 
poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Dyskusja:
Radny  Marek  JAWORSKI  zwrócił  uwagę  aby  uchwała  wyznaczała  pewien  poziom 

współfinansowania tego zadania także przez rodziców. Radny zwrócił  także uwagę, że 

zadania wyznaczone przez uchwałę powinny być priorytetowe.

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH  wyjaśnił,  że  wykorzystanie  dochodów 

przeznaczonych na przedszkola wymagają dodatkowego opracowania.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK  przystąpił  do  procedury 

głosowania przedmiotowego projektu uchwały.

„Za”  głosowało  -  20  Radnych,  „przeciw”  –  0  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  –  0 

Radnych.

Rada Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  IX/111/2011  w  sprawie  ustalenia  wysokości 
opłat  za  świadczenia  w  publicznych  przedszkolach  prowadzonych  przez  Gminę 
Tarnowskie Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.13
Następnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planu 
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nadzoru nad żłobkami i klubami dziecięcymi.

Przedmiot projektu uchwały, zgodnie z uzasadnieniem przedstawiła  Naczelnik Wydziału 
Edukacji, Sportu i Turystyki Pani Barbara KWAŚNIK.

Przewodniczący Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA I SPRAW SPOŁECZNYCH Tadeusz 
TORBUS  poinformował,  że  Komisja  przyjęła  plan  nadzoru  nad  żłobkami  i  klubami 

dziecięcymi.

Przewodniczący  Komisji  ds.  EDUKACJI,  KULTURY  I  SPORTU  Stefan  NOWAK 
poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Dyskusja 
Radny Łukasz GARUS przypomniał, ze zgodnie z ustawą z 4 lutego 2011 r. sprawowanie 

opieki nad dziećmi do lat 3 może się odbywać w formie żłobka, klubu dziecięcego, a także 

przez dziennego opiekuna lub nianię.  W związku z tym Radny poprosił  o wyjaśnienie 

kwestii kontroli warunków i jakości opieki sprawowanej przez opiekunów dziennych.

Radny Marek JAWORSKI zwrócił się o wyjaśnienie czy w związku z powstaniem klubów 

dziecięcych, zostaną także złagodzone wymagania dotyczące funkcjonowania żłobków.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Janusz  ŚNIETKA  poprosił  o  wyjaśnienie  czy 

zespoły szkolno – przedszkolne mogłyby przejąć opiekę nad dziećmi przez  stworzenie 

żłobków. Radny stwierdził, że zmniejszyłoby to ryzyko zamykania takich placówek, dlatego 

warto  poszerzyć  o  taka  ofertę  takie  miejsca.  Jako  przykład  szkoły  zagrożonej 

zamknięciem,  Radny  wskazał  Zespół  Szkolno  -  Przedszkolny  Nr  1  przy 

ulicy  Słowackiego  w  Tarnowskich  Górach.  Rozszerzenie  oferty  o  żłobki  przyniesie 

wszystkim  korzyści,  gdyż  dzieci  będą  mogły  kontynuować  naukę  w  jednym  budynku, 

z  drugiej  strony  uniknie  się  problemu  ciągłego  braku  miejsc  w  żłobkach.  Radny 

zaproponował, aby w Zespole Szkolno - Przedszkolnym Nr 1 od września mógł powstać 

żłobek.  

W  odpowiedzi Zastępca  Burmistrza  ds.  Społecznych  Pani  Jolanta  TUSZYŃSKA 
wyjaśniła, że na pewno dojdzie do analizy sytuacji.
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W dalszej kolejności  Naczelnik Wydziału Edukacji,  Sportu i Turystyki Pani Barbara 
KWAŚNIK  przystąpiła do odpowiedzi na zapytania poszczególnych Radnych. Odnosząc 

się  do  pytania  Radnego  Łukasza  GARUSA wyjaśniła,  że  funkcja  dziennego  opiekuna 

zostaje zawarta przez umowę pomiędzy rodzicami dziecka a opiekunem. Dodała, że jeśli 

pozwolą na to środki finansowe w budżecie miasta, wtedy Wydział Edukacji, który zajmuje 

się ich kontrolą ogłosi konkurs ofert na dziennego opiekuna, gdyż wymaga tego ustawa.  

W momencie wybrania danej oferty umowa zostaje zawarta przez Burmistrza, a w niej 

znajdują się wszystkie wymagania, które muszą wypełnić dzienni opiekunowie. Następnie 

przechodząc do udzielenia odpowiedzi na pytanie Radnego Marka JAWORSKIEGO Pani 

Naczelnik wyjaśnia, że złagodzeniu uległ tylko wymóg zatrudniania lekarzy na 1/10 etatu, 

zmieniły się jednak przepisy dotyczące ilości opiekunek jaki przypada na jedno dziecko. 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Sportu i Turystyki Pani Barbara KWAŚNIK poinformowała 

także, że istnieje możliwość utworzenia żłobka w Zespole Szkolno Przedszkolnym Nr 1 

w Tarnowskich Górach wymaga to jednak przygotowania odpowiedniego pomieszczenia 

oraz zapewnienia finansów w budżecie miasta. 

Ad. vocem
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Janusz ŚNIETKA  podziękował  za zaoferowaną 

pomoc i przeprosił, że nie złożył wcześniej wniosku na piśmie do Pana Burmistrza i Pani 

Naczelnik Barbary KWAŚNIK. 

Wobec  zakończenia  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK 
przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały.

„Za” głosowało - 18 Radnych, „przeciw” – 0 Radnych, „od głosu wstrzymał się” - 1 Radny.

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr IX/112/2011 w sprawie przyjęcia planu nadzoru 
nad żłobkami i klubami dziecięcymi.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.14
Kolejnym punktem porządku obrad jest  projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
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opłat za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych.

Naczelnik Wydziału Edukacji, Sportu i Turystyki Pani Barbara KWAŚNIK przedstawiła 

przedmiot projektu uchwały, zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA I SPRAW SPOŁECZNYCH Tadeusz 
TORBUS  poinformował,  że  Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 

uchwały. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  EDUKACJI,  KULTURY  I  SPORTU  Stefan  NOWAK 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej 
Stanisław KOWOLIK poddał pod głosowanie projekt uchwały.

„Za” głosowało - 18 Radnych, „przeciw” – 0 Radnych, „od głosu wstrzymał się” - 1 Radny.

Rada Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  IX/113/2011  w  sprawie  ustalenia  wysokości 
opłat za wpis do rejestru  żłobków i klubów dziecięcych.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.15
Następnym  punktem  porządku  obrad  jest projekt  uchwały  w  sprawie  Statutu  Żłobka 

Publicznego nr 1 prowadzonego przez Gminę Tarnowskie Góry. 

Przedmiot projektu uchwały, zgodnie z uzasadnieniem przedstawiła  Naczelnik Wydziału 
Edukacji, Sportu i Turystyki Pani Barbara KWAŚNIK.

Przewodniczący Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA I SPRAW SPOŁECZNYCH Radny 
Tadeusz  TORBUS  poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 

projekt uchwały.
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Radny Stefan NOWAK Przewodniczący Komisji ds. EDUKACJI, KULTURY I SPORTU 
oświadczył, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Dyskusja
Radny Andrzej KOMENDERSKI wyraził stanowisko, że jeśli organem prowadzącym jest 

Żłobek Nr 1 przy ulicy Generała Bema, a kieruje nim Dyrektor to utworzonymi oddziałami 

przy  ulicy  Kardynała  Stefana  Wyszyńskiego  i  ulicy  Strzybnickiej,  powinni  zarządzać 

Kierownicy.  Radny  złożył  wniosek  formalny  o  wprowadzenie  w  §  5  jako  punkt  3,  że 

oddziałami  kierują  Kierownicy.  W momencie wprowadzenia funkcji  Kierownika oddziału 

żłobka, także w Statucie należy to uwzględnić. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK  wytłumaczył,  że 

Regulamin  nie  zezwala  na  wykorzystanie  wniosku  Radnego  Andrzeja 

KOMENDERSKIEGO, gdyż jest wnioskiem merytorycznym, który powinien być złożony 

wcześniej na piśmie.

Zastępca Burmistrza ds. Społecznych Pani Jolanta TUSZYŃSKA poinformowała, że 

Dyrektor  Żłobka  przy  ulicy  Generała  Bema  pełni  funkcje  administracyjne  zarówno  dla 

oddziału w Strzybnicy jak i w Starych Tarnowicach. Funkcja jest wystarczająca i można 

jedynie w Regulaminie Organizacyjnym uwzględnić Zastępców Dyrektora lub Kierowników 

tych oddziałów. Odpowiadając na wniosek Radnego Andrzeja KOMENDERSKIEGO, Pani 

Burmistrz  Jolanta  TUSZYŃSKA poinformowała,  że  dojdzie  do  ponownego  rozeznania 

sprawy.

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław KOWOLIK przedstawił 

wniosek merytoryczny,  który dotyczy wprowadzenia zmiany w § 5 ust.  3,  który miałby 

brzmienie  następujące:  „oddziałem  kierują  Kierownicy,  których  zatrudnia  i  zwalnia 

Burmistrz Miasta”. W konsekwencji obecny ust.3 zyskałby numer 4.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad  przyjęciem 

wniosku merytorycznego.

„Za” głosowało - 7 Radnych, „przeciw” – 11 Radnych, „od głosu wstrzymał się” - 1 Radny.

Wniosek zatem nie został przyjęty 
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK przystąpił  do  procedury 

głosowania przedmiotowego projektu uchwały.

„Za”  głosowało  –  12  Radnych,  „przeciw”  –  4  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  -  4 

Radnych.

Rada Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  IX/114/2011  w  sprawie  projektu  uchwały 
w sprawie Statutu Żłobka Publicznego nr 1 prowadzonego przez Gminę Tarnowskie 
Góry. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.16
Kolejnym punktem porządku obrad jest  projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu 

utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  gminny  Tarnowskie  Góry  wprowadzonego 

uchwałą Nr LXIV/723/2010 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 sierpnia 2010 

r.

Przedmiot projektu uchwały, zgodnie z uzasadnieniem przedstawił  Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Miejskiej Pan Antoni ZIENTKOWSKI.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej 
Stanisław KOWOLIK poddał pod głosowanie projekt uchwały.

„Za”  głosowało  –  21  Radnych,  „przeciw”  –  0  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  -  0 

Radnych.

Rada Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  IX/115/2011  w  sprawie  zmiany  Regulaminu 
utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  gminny  Tarnowskie  Góry 
wprowadzonego uchwałą Nr LXIV/723/2010 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach 
z dnia 25 sierpnia 2010 r.
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Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.17
Następnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  wpisu  Gminy 

Tarnowskie  Góry  do  rejestru  jednostek  samorządu  terytorialnego  wykonujących 

działalność w zakresie telekomunikacji.

Kierownik  Biura  Informatyki  Sławomir  NIESŁONY  przedstawił  przedmiotowy projekt 

uchwały zgodnie z uzasadnieniem.

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA  Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie 

projekt uchwały.

Dyskusja
Radny  Łukasz  GARUS  zwrócił  uwagę,  że  na  sali  sesyjnej  w  Biurze  Poselskim,  czy 

też  w  Ratuszu  kilka  razy  udało  się  podłączyć  do  sieci  bezprzewodowej,  jednak  od 

pewnego  czasu  sygnał  uległ  znacznemu  osłabieniu.  Radny  zwrócił  się  z  zapytaniem 

czy można by przywrócić wcześniejszą „moc” oraz zasięg sygnału.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH wyjaśnił, że parametry sygnału i sposób propagacji 

fali elektromagnetycznej nie uległ zmianie, jednak istnieje zależność pomiędzy propagacją 

fali,  a  warunkami  atmosferycznymi.  Zwrócił  także  uwagę,  że  zwiększona  wilgotność 

powietrza, mgła, opady śniegu utrudnia odbiór sygnału.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK  przystąpił  do  procedury 

głosowania nad projektem uchwały.

„Za”  głosowało  -  20  Radnych,  „przeciw”  –  0  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  –  0 

Radnych.

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr IX/116/2011 w sprawie wpisu Gminy Tarnowskie 
Góry  do  rejestru  jednostek  samorządu  terytorialnego  wykonujących  działalność 
w zakresie telekomunikacji.
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Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.18
Następnym punktem porządku obrad sesji  jest  projekt  uchwały w sprawie rozpatrzenia 

wezwania do usunięcia naruszenia interesu prawnego.

Przedmiot projektu uchwały, zgodnie z uzasadnieniem przedstawił  Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Miejskiej Pan Antoni ZIENTKOWSKI.

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA  Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie 

projekt uchwały.

Radny Ewald OPUCHLIK Przewodniczący KOMISJI  REWIZYJNEJ  poinformował,  że 

Komisja  uważa  jako  bezzasadną  prośbę  Wojewódzkiego  Związku  Ogrodniczego 

w Katowicach, gdyż żadna ustawa nie upoważnia Rady Miejskiej do wyznaczenia miejsca 

do prowadzenia handlu.

Następnie głos został udzielony Prezesowi Związku Ogrodniczego w Katowicach Panu 
Ewaldowi  Hampelowi,  który  poinformował,  że  do  Związku  przychodzą  skargi  na  nie 

wyznaczanie miejsc do handlu artykułami ogrodniczymi w Tarnowskich Górach. Handel 

takimi  artykułami  jest  bardzo  specyficzny,  wymaga  wyznaczenie  jednego  miejsca  aby 

uniknąć  nieporządku.  Pan  Prezes  uważa,  że  najlepiej  byłoby  wprowadzić  Regulamin 

miejsc dla takiego rodzaju handlu, gdyż jest on bardzo specyficzny i wymaga całkowicie 

innych uregulowań. Zwrócił także uwagę na to, że Minister Rolnictwa wprowadził projekt 

na lata 2009 – 2013, którego celem jest przeznaczenie 70 milionów EURO na budowę 

targowiska.  Poinformował  także,  że  Burmistrz  Miasta  zaproponował,  wydzierżawienie 

obszaru  do  handlowania  w cenie  8 zł  za  m2.  Jednak taka  cena plus  inne opłaty  jest 

nieadekwatna,  gdyż  handlujący  nie  powinni  jej  ponosić  przez  cały  rok,  a  po  drugie 

znacznie zmniejszy to ich dochody. Pan Prezes Związku Ewald Hampel zwrócił  się do 

Burmistrza Miasta o wyznaczenie targowiska w Tarnowskich Górach.
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Dyskusja
Radny  Jarosław  ŚLEPACZUK wskazał,  że  był  na  posiedzeniu  Komisji  Rewizyjnej 

i  Komisja  nie  ustalała  żadnej  zgodności  czy kompetencji  do  ustalania  zasad.  Poprosił 

Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  o  przedstawienie  wniosku  przyjętego 

i przegłosowanego przez Komisję w tej sprawie, gdyż ustalenia komisji zostały całkowicie 

inaczej przedstawione przez Pana Ewalda Hampla. Pan Radny zauważył, że Tarnowskie 

Góry  to  miasto  od  wielu  pokoleń  związane  z  targowiskami  i  dlatego  na  Komisji 

wnioskowano o spotkanie z Panem Burmistrzem w celu ustalenia innej lokalizacji miejsca 

do handlu. Rozmawiano także, o tym, aby sami sprzedający włączyli się do utrzymania 

miejsca wyznaczonego na targowisko.

Radny Piotr SZCZĘSNY podkreślił, że problem handlu „płodami rolnymi” wraca co roku. 

Radny zwrócił  się  z  pytaniem czy zostanie  wyznaczone inne miejsce do handlowania. 

Zauważył,  że  nie  wyznaczenie  takiego miejsca  sprawi,  że  kupcy nie  będą  handlować 

w naszym mieście. Następne pytanie Pan Radnego dotyczyło planów Gminy Żydowskiej 

wobec placu znajdującego się u zbiegu ulic Szymały i Dolnej.

Radny Stefan ZIENTKOWSKI  stwierdził, że prawo należy akceptować, ale jako miasto 

powiatowe  powinniśmy  mieć  targowisko.  Podkreślił  jednak,  że  od  lat  90  kupcy  są 

„przeganiani” w naszym mieście z jednego miejsca na drugie, a właśnie handel jest dla 

wielu  mieszkańców  źródłem  utrzymania.  Radny  przypomniał,  że  w  ubiegłych  latach 

proponowano już kilka miejsc gdzie,  można przenieść targ,  a  teraz w końcu nadszedł 

czas, kiedy powinno się pozytywnie rozwiązać ten problem. 

Radny Ewald OPUCHLIK  odnosząc się  do  wcześniejszych wypowiedzi  zacytował,  że 

wniosek,  który  Komisja  złożyła  do  Burmistrza  Miasta  brzmi:  „wniosek  o  rozważenie 

możliwości  wyznaczenia  nowego terenu pod targowisko  miejskie”.  Wniosek  ten  został 

złożony w celu rozwiązania tego problemu, jednak w czasie Komisji Naczelnik Wydziału 

Gospodarski  Miejskiej  Antoni  ZIENTKOWSKI wyjaśnił  jakie  uprawnienia  ma Burmistrz, 

a jakie ma Rada. Przewodniczący przypomniał, że handlem zajmowała się wcześniejsza 

Rada Miejska czego efektem jest Hala Targowa, która miała zlikwidować problem handlu 

obwoźnego.  Radny  wskazał,  że  decyzja  została  podjęta  przez  Komisje  w  oparciu 

o wyjaśnienia Naczelnika Wydziału Gospodarski Miejskiej oraz zgodnie z prawem. Jedynie 

zmiana prawa spowoduje, że będzie można powrócić do sprawy.
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Następnie wyjaśnień w związku z omawianą sprawą udzielił Burmistrz Miasta Arkadiusz 
CZECH,  który  zaznaczył,  że  tematem  dzisiejszej  sesji  jest  wezwanie  o  usunięcie 

naruszenia poprzez uchylenie Uchwały Nr XI/93/2007, a nie wniosek Komisji Rewizyjnej. 

Podkreślił, że omawiana Uchwała jest już uchylona. Odpowiadając na pytanie Radnego 

Piotra SZCZĘSNEGO Burmistrz poinformował,  że nie zna planów Gminny Żydowskiej, 

odnośnie  placu  przy  ulicy  Szymały.  Jednak  wie,  jaka  część  placu  należy  do  Gminy 

Tarnowskie Góry, pamięta przebieg spotkania oraz ustalenia z Gminą Żydowską. Zwrócił 

uwagę,  że  handlujący  w  Tarnowskich  Górach  jako  dzierżawcy  powinni  dbać 

o  utrzymanie  czystości  w  miejscach,  w którym handlują.  Wyjaśnił,  że  zaproponowane 

przez Urząd Miasta rozwiązanie pojawienia się podmiotu, który zawrze z gminą umowę na 

dzierżawę tego placu jest bardzo dobre, gdyż taki podmiot będzie dbał o wszelkie kwestie 

związane z utrzymaniem porządku na terenie targowiska. Zwrócił  się do Radnych, aby 

złożyli wniosek do budżetu w przedmiocie budowy i utrzymania targowiska. Taki wniosek 

może zostać rozpatrzony, jednak gdy po stronie gminy pojawią się dodatkowe koszty, to 

trzeba  będzie  wprowadzić  rekompensatę  w  formie  opłaty  targowej.  Jednak  Burmistrz 

uważa, że tworzenie nowego targowiska jest bezcelowe.

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Pan  Piotr  SKRABACZEWSKI  celem  uporządkowania 

wyjaśnił, że podstawą prawną do działania jest Ustawa o podatkach i opłatach lokalnych. 

Ustawa daje prawo oraz obowiązek pobierania opłaty za prowadzenie handlu na terenie 

miasta. Drugą kwestią jest rozdzielenie pojęć targowiska i miejsca do prowadzenia handlu, 

gdyż  pierwsze  podlegają  konkretnym  przepisom  oraz  wymagają  szeregu  udogodnień, 

zarówno  dla  sprzedających  jak  i  kupujących.  Odnośnie  Planów  Gminy  Żydowskiej 

Naczelnik  poinformował,  że  gminna  nie  ma  obecnie  środków  na  inwestycje  oraz  nie 

planuje pobierać jakichkolwiek opłat od handlujących. Zauważył także, że miejsce które 

obecnie zajmują handlowcy należy do Gminy Tarnowskie Góry. Zwrócił też uwagę na to, 

że  Wojewódzki  Związek  Ogrodniczy  powinien  wydzierżawić  działkę  pod  targowisko, 

następnie  samodzielnie  decydować  o  tym  miejscu,  jednak  czynsz  dzierżawny  jest 

obowiązkowy,  ustalany  według  Zarządzenia  Burmistrza,  natomiast  stawki  za  opłaty 

ustalane są od 4,5 do 8 zł na miesiąc za m2.
Ad vocem
Radny  Jarosław  ŚLEPACZUK  stwierdził,  że  Rada  Miejska  powinna  poprzeć  projekt 

uchwały. Zauważył także, że Rada Miejska powinna zadbać o to aby w naszym mieście 
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było targowisko, pomimo że jego budowa wiąże się z licznymi kosztami.

Radny  Piotr  SZCZĘSNY uważa,  że  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Ewald 

OPUCHLIK źle przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej o tym projekcie uchwały i przedstawi 

protokół z tego posiedzenia na najbliższej sesji.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK  przystąpił  do  procedury 

głosowania nad projektem uchwały.

„Za”  głosowało  -  17  Radnych,  „przeciw”  –  0  Radnych,  „od  głosu  wstrzymało  się”  –  5 

Radnych.

Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr IX/117/2011 w sprawie rozpatrzenia wezwania 
do usunięcia naruszenia interesu prawnego.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.19
Następnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  podtrzymania 

stanowiska  Rady  Miejskiej  zawartego  w  Uchwale  Nr  XXXVII/403/2009  Rady Miejskiej 

z dnia 28 stycznia 2009 r.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Ewald OPUCHLIK. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK  poinformował,  że  Burmistrz 

Miasta Arkadiusz CZECH pozytywnie zaopiniował projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej 
Stanisław KOWOLIK poddał pod głosowanie projekt uchwały.

„Za” głosowało – 20 Radnych, „przeciw” – 0 Radnych, „od głosu wstrzymał się” - 1 Radny.

Rada Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  IX/118/2011  w  sprawie  podtrzymania 
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stanowiska Rady Miejskiej zawartego w Uchwale Nr XXXVII/403/2009 Rady Miejskiej 
z dnia 28   stycznia 2009 r.  

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad.20
Ostatnim punktem obrad są interpelacje, wnioski, pytania radnych, dyskusja ogólna.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  KOWOLIK  poinformował,  że  w  dniu  20 

kwietnia 2011 r. otrzymał odpowiedź Burmistrza Miasta na swoją interpelację w sprawie 

reklam umieszczanych na szybach autobusów. Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał 

także,  że  w  dniu  26  kwietnia  2011  r.  wpłynęły  trzy  interpelacje  Radnego  Kazimierza 

SZCZERBY.  Pierwsza  w  sprawie  ilości  zatrudnionych  pracowników  obsługi 

administracyjnej szkół i przedszkoli oraz wysokości ich średnich zarobków brutto. Drugie 

zapytanie  dotyczyło  ilości  zatrudnionych  nauczycieli  w  przedszkolach,  szkołach 

podstawowych  i  gimnazjach  na  terenie  miasta  Tarnowskie  Góry  oraz  wysokości  ich 

średnich  zarobków  brutto.  Trzecie  zapytanie  dotyczyło  wysokości  średnich  zarobków 

dyrektorów szkół i przedszkoli w tarnogórskich placówkach oświatowych.

Radny Piotr SZCZĘSNY zacytował słowa Przewodniczącego Rady Miejskiej Stanisława 

KOWOLIKA wypowiedziane  na  sesji  Rady  Miejskiej  w  dniu  29  października  2008  r. 

„rozmawiałem z  rożnymi  środowiskami  i  usłyszałem głosy,  iż  Pan Przewodniczący był 

tajnym  współpracownikiem,  donosicielem  i  kapusiem,  w  co  ja  ani  moi  koledzy  nie 

wierzymy. Należy rzecz ostatecznie uporządkować i dać Panu Przewodniczącemu szanse 

zmyć  to  fatalne  odium  z  siebie.  Sądzę  że  Pan  Przewodniczący  powinien  stosowne 

oświadczenie złożyć i upublicznić, żeby to ostatecznie wyjaśnić, chciałbym zaproponować 

złożenie  na  tym  forum  oświadczenia  lustracyjnego.  Pozwalam  sobie  wręczyć  Panu 

Przewodniczącemu  wzór  oświadczenia  lustracyjnego”.  Radny  poinformował,  że  on 

w czasie  swojej  kadencji  Przewodniczącego Rady Miejskiej  takie  oświadczenie  złożył. 

Następnie zwrócił się do Burmistrza Miasta o wydanie opinii na temat utwardzenia ulicy 

Przedwiośnie, oznakowania ulicy Kruczej znakami B – 43 oraz zniszczenia ulicy Długiej 

i  Skowronków. Radny przedstawił  także wniosek do Burmistrza Miasta o uruchomienie 

infolinii i stawianiu na miejscach dziur pachołków, gdyż mieszkańcy nie wiedzą gdzie się 

dowiadywać w tej sprawie.
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Radny  Krzysztof  SZNAJDER  przypomniał,  że  podczas  VII  sesji  składał  wniosek 

o  przycięcie  drzew przez  Wydział  Ochrony Środowiska, zadając  jednocześnie  pytanie 

Pani Naczelnik, jakie działania w tym kierunku podjął Wydział.

Radny Łukasz GARUS zwrócił uwagę na to, aby zmniejszyć ogrzewanie w Ratuszu, gdyż 

pozwoli to zmniejszyć wydatki.

Radny  Tomasz  OLSZEWSKI  chciał  zauważyć,  że  boisko  w  Strzybnicy  jest  bardzo 

zanieczyszczone, a jest to miejsce gdzie odbywają się mecze na poziomie juniorskim. 

Drugi  temat  poruszony przez  Radnego,  to  prośba o odmalowanie pasów na przejściu 

w dzielnicy Osada Jana na ulicy Słoneczników, gdyż przechodzą tam dzieci  do szkoły. 

Radny zwrócił uwagę na Park „Pinowski”, który wymagałby rewitalizacji.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Janusz ŚNIETKA poprosił, aby Burmistrz Miasta 

zorganizował w najbliższym czasie spotkanie podsumowujące XV Spartakiadę Dzielnic. 

Zwrócił  się  też  do  Pani  Naczelnik  Barbary KWAŚNIK o  odpowiedź  dotyczącą  sprawy 

obraźliwych napisów na murach Przedszkola przy ulicy Morcinka. Radny zapytał  także 

o  możliwość  udostępnienia  sanitariatów  dla  handlujących  na  targowisku  w  dzielnicy 

Strzybnica.

Radny  Kazimierz  SZCZERBA  zauważył,  że  plac  zabaw  w  Parku  Miejskim  jest 

usytuowany na nierównej powierzchni, co nie pozwala dzieciom w pełni z niego korzystać. 

Zwrócił także uwagę na okolice Placu Żwirki i Wigury, które wymagają natychmiastowej 

interwencji miasta oraz ulicę Piastowską, której bruk wymaga przełożenia. Radny zapytał 

czy na terenie Miasta Tarnowskie Góry może powstać MOSiR?

Radny Andrzej LORENCKI zapytał,czy Burmistrz Miasta ma wpływ na wybór prezesów 

MTBS? Wyraził także swoje poparcie dla powstania w naszym mieście MOSiR.

Radny Krzysztof ŁOZIŃSKI poprosił o przybliżenie sprawy dochodzenia prokuratorskiego 

w  Urzędzie  Miejskim.  Radny  zauważył  także,  że  elewacja  na  ulicy  Sienkiewicza  jest 

zalewana w czasie deszczu i tworzą się zacieki więc poprosił o zainterweniowanie w tej 

sprawie.  Zwrócił  się  także  o  zorganizowanie  spotkania  z  Prezesem  Agencji  Inicjatyw 
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Gospodarczych  w  sprawie  budowy  Hali  widowiskowo  –  sportowej.  Radny  Krzysztof 

ŁOZIŃSKI poprosił o przybliżenie obecnej sytuacji Klubu Sportowego w Strzybnicy.

Radny  Stefan  ZIENTKOWSKI zwrócił  uwagę  na  problem  kontenerów  do  zbiórki 

selektywnej,  gdyż mieszkańcy nie chcą ich przy swoich posesjach. Zaproponował, aby 

mieszkańcy dostawali worki lub kubły do zbiórki i raz w miesiącu zebrane odpady byłyby 

wywożone.

Wiceprzewodniczący Franciszek NOWAK  zwrócił  uwagę, że Gmina Tarnowskie Góry 

powinna  aktywnie  pozyskiwać  dofinansowanie  z  Funduszu  Ochrony  Środowiska  na 

usuwanie azbestu,  gdyż  budżet  miasta przeznacza na ten cel  tylko  10,000 zł,  co jest 

kwotą niewystarczającą. Radny dodał, że przeszkodą w pozyskiwaniu dopłat jest także 

ciągle trwająca inwentaryzacja budynków pokrytych azbestem.

Radny Jarosław ŚLEPACZUK poparł stanowisko Radnego Stefana ZIENTKOWSKIEGO 

w  sprawie  kubłów  do  selektywnej  zbiórki  odpadów  Druga  kwestia  dotyczyła  elewacji 

budynku  przy  ulicy  Sienkiewicza,  która  pomimo  tego,  że  niedawno  została 

wyremontowana już wymaga dodatkowych prac. Następnie Radny poinformował, że na 

terenie zbiornika - Cegielnia spotykają się co tydzień hobbyści modeli samolotów, jednak 

ostatnio  zostali  zatrzymani  przez  Straż  Miejską,  zawiadomioną  przez  okolicznych 

mieszkańców  wyprowadzających  w  tym  miejscu  psy.  Zatrzymani  również  zawiadomili 

Straż Miejską o tym, że właściciele wyprowadzają swoje psy bez kagańca. Radny zwrócił 

się  do  Burmistrza  Miasta,  aby  sprawdzić  podstawę  interwencji.  Radny  ŚLEPACZUK 

zwrócił także na remontowaną ulicę Nową, gdzie mieszkańcy zwracają się do Burmistrza 

Miasta o utwardzenie tej drogi. Ostatnią kwestią poruszoną przez Radnego było nielegalne 

wysypisko śmieci, ulokowane przy Hałdzie popłuczkowej na terenie Dolomitów, w związku 

z tym Radny zapytał czy Straż Miejska nadzoruje teren części Dolomitów należącej do 

Gminy Tarnowskie Góry?

Radny  Marek  JAWORSKI zauważył,  że  mieszkańcy  osiedli,  którymi  zarządza  MTBS 

zostali  zostawieni ”sami sobie”, gdyż Zarząd nie interesuje się ani remontami dróg czy 

chodników,  ani  stanem  budynków.  Następnie  został  poruszony  temat  prywatnych 

nieruchomości na terenie miasta, gdzie właściciel nie rości sobie żadnych praw. Radny 

zaproponował,  aby  takie  niewykorzystywane  przez  swoich  właścicieli  tereny  były 
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wykupywane przez Gminę. Ostatnim tematem podjętym przez Radnego była pozytywna 

opinia o pracach konserwatorskich i pielęgnacyjnych na terenie Parku w Reptach Śląskich.

W  odpowiedzi  Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH poinformował,  że  na  ulicy 

Przedwiośnie  problemem są „betoniki”,  które  ktoś  maluje  jaskrawa farba,  jednak zlecił 

MZUM  rozwiązać  ten  problem.  Odnośnie  oznakowania  ulicy  Kruczej  Burmistrz 

poinformował,  że  odpowiedź  w  tej  sprawie  została  dostarczona  jakiś  czas  temu. 

W sprawie  ulicy Długiej  została  wydana zgoda w 2010 roku,  na  dojazd do prywatnej 

posesji, której podstawą było to, że część ulicy Długiej pomiędzy skrzyżowaniem z ulicą 

Staszica i  ulicą Małą,  nie  jest  drogą w sensie  ustawy,  ale  działką należąca do gminy 

wobec czego samochody nie mogą się po niej poruszać. Poruszając się po ulicy Długiej 

należy uznać, że faktycznie jest ona uczęszczana przez samochody ciężarowe. Burmistrz 

Miasta  poinformował,  że  dokonał  rozeznania  na  terenach  leżących  na  granicy  naszej 

gminy oraz miasta Bytom, zauważył tam składowisko kruszyw. Drogą dojazdową do tego 

miejsca była ulica Mała i Długa, pomimo absolutnego zakazu wjazdu. Warunkowy zakaz 

wjazdu jest na wjeździe na ulicę Długą z ulicy Staszica i jest to podyktowane dojazdem do 

posesji. Odnośnie ulicy Skowronków Burmistrz uważa, że jest ona w bardzo złym stanie 

technicznym,  gdyż  regularnie  kontroluje  stan  tej  ulicy.  W  sprawie  przycięcia  drzew 

Burmistrz  poinformował,  że  dopiero  niedawno  rozstrzygnięto  przetarg  na  cięcia 

pielęgnacyjne  drzew  i  najprawdopodobniej  sprawa  jest  w  toku.  Burmistrz  Arkadiusz 

CZECH odnosząc się do sprawy ogrzewania Ratusza poinformował, że zlecił  MPC już 

jego wyłączenie. W związku z pytaniem Radnego Tomasza OLSZEWSKIEGO Burmistrz 

poinformował, że na takie pytania może odpowiedzieć tylko Klub Strzybnica. Odnośnie 

pasów na ulicy Słoneczników Burmistrz wyjaśnił, że zostaną wkrótce odmalowane.

Zastępca  Burmistrza  Piotr  SKRABACZEWSKI  zwrócił  uwagę,  że  sytuacja  Parku 

„Pinowskiego”  w  kwestii  ksiąg  wieczystych,  jest  bardzo  skomplikowana  jednak 

w porozumieniu ze Starostwem i Skarbem Państwa została ustalona wspólna procedura. 

Polegać będzie na zatrudnieniu geodety,  którego zadaniem będzie usystematyzowanie 

powstałych w ciągu wielu lat niejasności.

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH  przedstawił  informacje  dotyczące  tegorocznych 
„GWARKÓW”. Odnośnie placu zabaw w Parku Miejskim Burmistrz poinformował,że w tym 
roku zostanie  on  wyposażony w nowe elementy,  a  także w maty tłumiące.  Spotkanie 
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podsumowujące Spartakiadę Dzielnic nastąpi w momencie uprawomocnienia się uchwały 
o  przyznawaniu  stypendiów  sportowych  i  wyłonieniu  stypendystów.  Odnośnie  zakupu 
samochodu dla Wydziału Gospodarki Miejskiej Burmistrz poinformował, że był to zakup 
konieczny ze względu na zużycie wcześniejszego samochodu. Burmistrz poinformował, 
także że w najbliższym czasie ogłosi konkurs na stanowisko Komendanta Straży Miejskiej 
i  będzie  oczekiwał  od  niego  koncepcji,  co  do  utrzymania  porządku  w  mieście. 
Odnośnie  MOSIR  stwierdził,  że  obecnie  utrzymanie  takiego  podmiotu  byłoby  zbyt 
kosztowne dla miasta. Burmistrz podkreślił, że nie ma bezpośredniego wpływu na prezesa 
MTBS,  jedynie  poprzez  Radę  Nadzorczą.  Odnośnie  elewacji  na  ulicy  Sienkiewicza 
Burmistrz  poinformował,  że  w  najbliższej  przyszłości  będą  zamontowane  parapety. 
W sprawie  AIG -  sytuacja  jest  dobra,  a  spółka  spłaca swoje  zobowiązania.  Odnośnie 
usuwania azbestu Burmistrz poinformował, że WFOŚ ma fundusze na usuwanie azbestu, 
ale głównie są to pożyczki. Jednak dotacje są na usunięcie azbestu, a nie na nowy dach 
i  dlatego mieszkańcy tak niechętnie z tego korzystają. Burmistrz chciał  zwrócić uwagę 
Radnych na to, że istnieje realne zagrożenie pozyskania funduszy unijnych w latach 2012 
– 2017 z racji  barku możliwości uzyskania kredytów dla gminy. Grozi to zatrzymaniem 
rozwoju nie tylko Tarnowskich Gór, ale i  całego kraju. W sprawie pokrycia ulicy Długiej 
asfaltem Burmistrz Miasta poinformował, że nastąpi to w momencie utwardzenia obecnej 
nawierzchni. 

Ad vocem
Radny Piotr SZCZĘSNY poprosił o jednoznaczność wypowiedzi Pana Burmistrza.

Radny Tomasz OLSZEWSKI zwrócił uwagę, że ustawowe zmniejszenie deficytu sprawi, 
że małe i średnie gminy nie będą się rozwijać, uderzy to też znacznie w Gminę Tarnowskie 
Góry.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH wyjaśnił, że wprowadzenie ustawy zmniejszającej 
możliwości deficytu dla gmin sprawi paraliż w działaniach.

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji, Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Stanisław KOWOLIK słowami „Szczęść Boże” zamknął obrady IX sesji Rady Miejskiej 
w Tarnowskich Górach.
Protokołowała:

/-/B. Przyłucka                                                                                          

                                                                                                                                     Przewodniczący Rady Miejskiej 
           /-/   Stanisław KOWOLIK
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